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FACTS

First, it has been established that "Falcon", one of the principle

sources of the MJ-12 material, is Richard C. Dory, formerly attached

to District 17 Air Force Office of Special Investigations (AFOSI)

at Kirtland Air Force Base, Albuquerque, New Mexico. Sgt. Dory

retired from the U.S. Air Force on October I, 1988.

How do I know that Doty is "Falcon"? During a recent telephone

conversation, Linda Moulton Howe told me that when Sgt. Doty invited

her to his office at Kirtland AFB in early April 1983, and showed

her a purportedly authentic U.S. Government document on UFOs, he

identified himself as cDde-name "Falcon" and stated that it was Bill

Moore who had given him that name.

Also, in early December 1988, a ranking member of the production

team responsible for the "UFO Cover Up?-- Live" television documen-

tary confirmed that Doty is "Falcon"    This same individual also

identified the second MJ-12 source who appeared on the program,

!’Condor", as Robert Collins who was, until recently, a Captain in

the U.S. Air Force. Like Dory, he was stationed at KAFB when he

left the service late last year.

Both Dory and Collins deny any involvement in the MJ-12 affair.

However, Linda Howe has issued a sworn affidavit, agreeing to

testifY, under, penalty of perjury, relating to the events during.

the course of her meeting with Richard "Falcon" Doty at KAFB in

1983 (E~]closures A and B). Thus far, Doty has no___~t issued a sworn

affidavit, or agreed to testify under penalty of perjury, to re-

enforce his denial that the events of his meeting with Howe occurred

as she has described them.

For the moment, I will not identify the "UFO Cover Up?-- Live"

source who identified Doty as "Falcon" and Collins as "Condor"    I

do, however, encourage others to independently attempt to secure

confirmation of the statements that he has already made. At least

two producers connected with the documentary know the facts.
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QUESTIONS

Now that "Falcon" and "Condor" have been identified, it seems

prudent to examine the past activities of Richard Dory and Bob

Collins to see whether those activities tend to add to, or detract

from, the credibility of. the~MJ-12 scenario that they have so vig-

orously promoted within the ufological community. That is, do

their actions reflect a genuine attempt to release authentic above

top secret information to the public or, on the other hand,

suggest a disinformation campaign designed to confuse and mislead?

Let’s begin with Dory. Sgt. Richard Charles Doty first received

widespread attention after he wrote the now well-known AFOSI

Complaint Form relating to UFO sightings~near Kirtland AFB in 1980

(Enclosure C). This document, typed and signed by Doty, takes on

new significance in. the light of an incident known as the "Weitzel

Hoax".. Briefly summarized, this odd tale unfolded as follows: In

1981, the Aerial Phenomena Research Organization received an anon-

ymous letter from an individual who claimed to be a USAF airman

assigned to the 1550th Aircrew Training and Testing Wing at Kirtland

AFB (Enclosure D). The writer further claimed to have had a rather

dramatic UFO sighting, together with a Craig Weitzel and others.

The letter relates that Weitzel reported the sighting to a "Mr.

Dody" (sic) at Kirtland AFB OSI.

ResearcherBenton Jamison located and contacted weitzel in f985

(Enclosure E). Weitzel~stated that he did indeed report a UFO

sighting to Sgt. Richard Doty in 1980, but that the actual incident

in no way resembled the CEIII experience described in the anonymous

letter. Weitzel also denies that he was subsequently contacted

by a mysterious individual who demanded that he turn over any

photographs that he might have taken of the UFO, as the letter claims.

So, it would appear that the writer of the anonymous letter, whomever

he was, took a real event and greatly embellished it for some reason.

And why is this letter so significant as regards questions about Sgt.
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Richard Doty’s credibility as a source for allegedlysecret gov-

ernment documents? Simply because careful analysis of the anon-

ymous letter reveals that it was.almost certainly typed on the

Same typewriter used by Dory to complete the 1980 OSIComplaint

Form.

Enclosure F is a report by researcher Brad Sparks which addresses

typeface irregularities and stylistic traits that are identical

in both the anonymous airman’s letter and Sgt. Doty’s report.

Actually, Sparks’ typeface analysis is incomplete. In addition to

the irregular "u" that he identifies, it can be seen that the

letters "gh .... , as in the word sighting", are jammed together in

identical fashion in both the letter and the report. Lower case

"o" is also jammed against various letters that follow it in both

the "Weitzel" letter and Dot~’s Complaint Form.

A professionally-conducted analysis of these flaws should be able

to determine, with a reasonable degree of certainty, whether the

"anonymous airman" used Doty’s typewriter to compose his overblown

tale. If this fact can b~ established then two obvious questions.

arise: i) How and why did £he unidentified airman from the 1550th

Aircrew Training and Testing Wing gain access to Sgt. Doty’s type-

writer at OSI? 2) On the other hand, did Dory himself type the

letter and, therefore, attempt to perpetrate a hoax for some as yet

unknown reason?

.Because it has been established that Richard Dory is "Falcon", a

chief source for the MJ-12 material, it now seems imperative to

thoroughly investigate this incident to resolve these unanswered

questions. The second question, in particular, is of obvious

importance. Perhaps the Fund for UFO Research, which has recently

solicited contributions to further investigate the MJ-12 affair,

would consider funding an expert typographical analysis of both

the anonymous letter and Doty’s Complaint Form to determine whether

or not there is a link between the two.

Even more disturbing than the implications of the "Weitzel Hoax"



is an incident that raises the strongest doubts about Richard

Doty’s credibility as a source of information and documents

relatingto the U.S. Government’s involvement with UFOs. Infor-

mation about this incident comes from Dr. Bruce Maccabee and

links Doty to the so-called Ellsworth AFB hoax. According tO

Maccabee, Bill Moore has acknowledged that Richard Doty confessed

to forging the document that describes the alleged events connected

with the Ellsworth case (Enclosure G). Doty apparently claims

that the UFO incident there actually occurred, just as described

in the document, and that he only wanted to bring it to public

attention. He, therefore, proceeded to type the "document" himself,

incorporating the "facts" that he claimed to know to be true, and

then released the bogus report to various researchers. Enclosure

H is an expos~ written by Bob Pratt, and published in the January

1984 issue of the MUFON Journal, describing his investigation of

this hoax.

If it can be established, beyond any doubt, that Richard Doty

forged the Ellsworth AFB document, what would that say about his

credibility as a chief source for the MJ-12 material, under the

guise of "Falcon"?

MORE QUESTIONS

In addition to the serious qu~shionsraised by the "Weitzel"

letter and the Ellsworth AFB hoax, there also exist fundamental

discrepancies between information provided by "Falcon" and the

"facts" contained in the so-called Eisenhower briefing paper.

The Briefing Document (Enclosure I) was purportedly written by

alleged MJ-12 member Admiral Roscoe Hillenkoetter, in November

1952, for presentation to then President Elect Dwight D. Eisen-

hower. Among other things, it states that two UFOs had crashed,

one in July 1947, near Roswell, New Mexico; the other in December

1950, on the Texas-Mexico border.

Linda Howe states, however, that when Sgt. Doty invited her to
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his office at Kirtland AFB OSI, in April 1983, he provided her

with information that contradicts this version of events. Howe .

states that Doty confirmed the existence of a secret government

group called MJ-12~and then opened a desk drawer and produced a

document entitled "Briefing Paper for the President for the

President of the United States". (Not the Eisenhower document)

Howe states that she was allowed to look through the alleged

"Briefing Paper" buttoldnot to. take notes. She states that

part of the document was a catalog of crashed UFO cases, including

one near Aztec, New Mexico in 1948 (or ’49).

Now, if the Eisenhower briefing paper is genuine and was indeed

presented..to Ike in November 1952, why was no mention of the Aztec

crash contained, in it? Is ft plausible that the soon-to-be

president would be let in on a secret of paramount importance--

that of alien visitation-- but not be given this important infor-

mation? Why would he be told about two UFO crashes but not about

a third? Why would the Aztec crash, if it did occur, be any less

significant than the other two cases mentioned in the briefing

paper?

In short, if the briefing paper that Sgt. Dory showed to Linda

Howe was genuine, what does that say about the accuracy (and

authenticity) of the Eisenhower document? If, on the other hand,

the former was bogus and was meant to mislead Howe for some

reason, what does that say about Richard "Falcon" Doty’s reli-

ability as a source for MJ-12 material as a whole?

At the risk of being redundant, may I again point out that Linda

Howe has sworn out an affidavit indicating a willingness to testify,

under penalty of perjury, as to the truthfulness of her statements

relating to her meeting with "Falcon" atKirtland OSI.

About Robert "Bob" Collins, I know very little. I have.established

that at the time of his departure from the U.S. Air Force, he was

assigned to the Plasma Physics group at Sandia National Laboratories,

located at Kirtland AFB. Linda Howe states that in November 1987,



Collins was "frantically" trying to get her to meet with him in

Albuquerque. At that meeting, also attended by John Lear, Collins

showed the two some MJ-12 documents, prima[ily relating to a live

alien allegedly held captive by the U.S. Government. According

to Howe, Collins stated that he had worked "behind the scenes"

with Bill Moore for years.
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MOORE QUESTIONS

So, how does Mr. Moore fit into the MJ-12 jigsaw puzzle? On the

face of it, he appears to be just a UFO researcher who has been

approached by questionable government sources. I have information,

however, that raises doubts about his public image as merely a

"civilian" researcher. Indeed, it appears as if he may be working

(or have worked) for one of the U.S. intelligence agencies. I base

this statement on the following information:

In .December 1985, I read an.article by Barry Greenwood about an

allegedly ultra-secret government group called "MJ-12". The

article was based on information provided by researcher Lee Graham.

In March 1986, I met with Mr. Graham at his home, in the hope that

he would elaborate on the information contained in Greenwood’s

article. I found Graham to be open, honest, and sincere. While I

do not. agree with many of his conclusions regarding MJ-12, I know

that he is definitely not the "kook" or "space cadet" that some..

some have branded him. On the contrary,~his statements to me that

evening were logical and down-to-earth. I simply, disagree with

some of his premises.

As we talked, Lee provided me with copies of some of the "documents"

that have come to be associated with the MJ-12 affair, including

the "Project Snowbird" paper and the "Project Aquarius" TWX. When

I asked who had given him the documents, he would only say that the

person worked for the government, as an intelligence operative or

information conduit.

Over the next fifteen months I called Graham several times, to ask



whether there had been any developments regarding the MJ-12 matter..

Perhaps the most.noteworthy event during that period was the visit

¯ to Graham by two agents from the Defense Investigative Service

(DIS). The agents were apparently sent to find out why Graham,

who holds a "Q" security clearance, was in possession of allegedly

secret government documents that had not been properly declassified.

In early June 1987, I called Lee again. This was shortly before

Bill Moore’s press conference in Burbank, during which he intended

to unveil the "Eisenhower briefing paper"~and other MJ-12 material.

During this call, without any prompting from me, Graham revealed

that the person who had given him the documents was in fact Bill

Moore. I. was puzzled. Graham had previously said, on several

occasions, that hehad gotten the documents from an individual who

worked, for the U.S. Government, presumably in anintelligence

capacity. As far as I knew, Bill Moore did not work for the gov-

ernment in any capacity.

I asked Graham to explain this discrepan’cy. He unhesitatingly

replied that when Moore first approached him with the documents,

he (Moore) showed him some kind of government ID card, with Bill

Moore’s picture on it but an alias typed beneath it. According

to Graham, Moore indicated that he was working for the U.S. Gov-

ernment for the purpose of releasing sensitive UFO-related docu-

ments, to the.public.    ..

I began to take notes. So incredulous was I about all of this

that I asked Lee to repeat his statements, which he did. I then

asked him which agency Moore claimed to work for. He responded

that Bill Moore’s ID badge was identical to the badges shown him

by the two DIS agents. When I skeptically retorted, "You mean to

tell me that Moore’s badge looked like the DIS badges?", he replied,

"No, it was identical to them."

Graham went on to state that Moore claimed that he (Moore) had

been "flagged" in U.S. intelligence agenciess computer files so that
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other operatives would not stumble over and !Dadvertently expose

his operations. Lee went on to say that he had once been introduced

to Moore’s "superior" whom Moore would only identify as "Richard".

At the conclusion of this rather baffling phone conversation with

Graham, I specifically asked him whether there was anything that we

had discussed that I should not repeat. He answered, "No", and

indicated that he would send me materials relating to his investi-

gation by the DIS, Bill Moore’s first approach to him, and other,

related matters. A week later, I received the items that Graham

had promised and found that references to Moore, by name, had been

censored by Lee. By this time, however, I had already spoken to

Barry Greenwood, Peter Gersten, Bob Todd, and others about the

details of Moore’.s approach.to Graham. Apparently word got back to

Moore about these conversations~because I later heard that he had

vehemently denied.that he was a government operative and claimed

that hewas only playing a "joke" on a gullible Lee Graham. The

"government ID",according to Moore, was a laminated MUFON card.

Enclosure J is a letter, dated May 8, 1986, that Graham sent to the

DIS in which he discusses Moore’s first approach to him. Graham

mentions that when he was interviewed by the two DIS agents, he told

them about Moore and his ID .card. Graham then goes on to ask why

Moore had not been interrogated about his possession of allegedly

secret~government documents, copies of which he had given.to Graham.

(One might also ask why Moore had not beenquestioned about his

impersonating a government agent, if in fact his ID card was bogus

as he now claims.)

Enclosure K is a.second letter from Graham to the DIS, dated October

19, 1986, exactly seven months after Lee was interviewed by the two

DIS agents. In it, Graham again mentions that Moore has not been

interrogated by the DIS over this lengthy period. He concludes that

it is because Moore.does indeed work for the U.S. Government, just

as he had been told by Moore himself.

Graham has a point. If Moore was only "joking" when he showed Lee



the bogus ID card (an ID that looked ~so authentic that Graham

calls it "identical" to a DIS badge)one would think that Moore

would have been questioned by the DIS.about this potentially

serious matter. If Moore was impersonating agovernment intell-

igence operative as he disseminated "documents", then surely some

intelligence agency would be interested in pursuing the matter.

And yet, according to Lee Graham, seven months after he had told

the DIS about Moore and his badge, no one had apparently approached

Moore about this incident. Why?

One might reasonably postulate that this apparent lack of follow-up

by the DIS suggests that Moore does (or did) work for the U.S.

Government, just as he claimed to Lee Graham. If this turns out

to be true, however, giventhe highly questionable track record of

one of Moore’s chief sources, "Falcon", one must ask whether it is

information, or disinformation, that he has been disseminating. In

this regard, one.might also ask why did Moore not immediately dis-

associate himself from Richard Dory once he had discovered that Doty

had forged the Ellsworth AFB document? Instead, Moore later pre-

sented Richard "Falcon" Doty on national television as a reliable

intelligence source of information about UFOs. Why?

Another serious issue involving Bill Moore that needs to be resolved

concerns the so-called "Project Aquarius" document (Enclosure L).

This paper contains the first reference to "MJ-12" to be widely

circulated within the ufological community.

On the face of it, the Project Aquarius document is a teletype

message, sent by AFOSI Headquarters to Kirtland AFB OSI, dealing

with analyses of UFO photographs and films taken by Dr. Paul

Bennewitz. However, AFOSI HQ denies that it sent the message

and calls it a forgery. It now appears that, in this case, AFOSI

is telling the truth.

In a letter to attorney Peter Gersten, dated April 4, 1983, Dick

Hall states that Bill Moore privately admitted that it was h_~e who
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did a "cut and paste job" and £hen "retyped" the document

(Enclosure M). If this is true, why would Moore do such a thing?

If a genuine message was sent to Kirtland AFB OSI, dealing with

Bennewitz’ photos, MJ-12, and the rest, why didn’t Moore dissem-

inate it in its original form? Wouldn’t the "retyped" version of

it, if discovered to be such, raise doubts about the credibility

of the information contained in it?

If Moore did "retype" the document, can he now produce the original

to substantiate the accuracy of the information contained in"his"

version? If so, it will be interesting to see whether the "original"

document will be confirmed as authentic by AFOSI Headquarters.

I should point out that I possess additional information about the

Project Aquarius document that I intend to withhold until Moore

has PrOduced (or failed to produce) the "original".

A RESPONSE TO BILL MOORE’S OPEN LETTER

Just as I was.concluding this missive, I received a copy of Bill

Moore’s open letter to those who would question his activities.

In response to his criticisms and pleas, I would like to make the

following points:

First, Moore states that he is not a "forger", a "hoaxer", a

"fabricator", or a "counterfeiter"    Whether he is any of those

things, I will leave to others to decide. I would ask, however~

if he could suggest an appropriate word to describe his actions

when he did a cut~paste~retype job on the Aquarius document? If

Moore believed that he was "the only one on the right track", as

Dory flattered him, then that’s his problem. If, however, he has

engaged in the altering of government documents before releasing

them to an unsuspecting public, then that becomes a problem for

all of us. The credibility of any document, even when released

via the Freedom of Information Act, will come into question in the

minds of many once it has been learned that a "leading ufologist"

has tampered with this or that document. And yet, Moore has the



absolute nerve to .rail against those .who would question his

"methods"

Second, Moore feigns self,righteousindignation when he denies

that he is "some sort of government agent". But clearly, he has

only himself to blame for this "rumor". I__[f the ID badge that he

showed Lee Graham was fake, and i__[f he was lying when he claimed

to be an intelligence operative, does he now have any right to

bemoan the fact that his escapade has finally come to light? I,

for one, do not believe for an instant Moore’s laminated MUFON

card story. That explanation smacks of the ridiculous "red

herring" about there being two Richard Dotys that Moore offered

up when the "Falcon"/Doty connection was first suggested publicly

by Barry Greenwood in 1987. While I am sure that there are plentZ

of Richard Dotys in this world, only one is the MJ-12 source

"Falcon".

Third, Moore calls efforts by researchersto learn the identities

of his MJ-12 sources "inappropriate" and states that for "obvious

reasons" his response to these inquiries will be "’no comment"

This posture, of course, also conveniently shields from scrutiny

the fact that his "primary" source for the MJ-12 material, Richard

Dory, has apparently acknowledged forging the Ellsworth AFB docu-

ment-- a fact that Moore himself knew at least as early as March

1988. In. wiew of this revelation, theattempt by Moore to project

the appearance that he is merely protecting a confidential gov-

ernment source rings hollow. Indeed, it seems likely that his

desire to avoid embarrassment and well-deserved recriminations is

a chief motive for his "no comment" stance.

SUMMARY

So, what does the MJ-12 affair add up to? I agree with Bill Moore:

it would be premature at this time to draw conclusions. It would

not, however, be premature to carefully consider the following facts:

i) A handful of "documents" have mysteriously surfaced relating to
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an allegedly ultra-secret UFO policy group, code-name "MJ-12".

No government agency will confirm the papers’ authenticity and the

National~Archives has noted several discrepancies about one of them,

the so-called "Cutler memo" (Enclosures¯N and 0).

2) Another of the documents, the "Project Aquarius" message, has

been discovered to befake, in the sense that it has been altered

by Bill Moore before being released to the public. As I write,

there is no publicly available evidence that the original document

Moore "retyped" was itself authentic.

3) The primary source for orally-transmitted MJ-12 material, code-

name "Falcon", has been determined ho be Richard C. Dory. According

to Dr. Bruce Maccabee, Bill Moore has acknowledged that Doty confessed

to forging the .Elisw0rth AFB document. Further, Doty’s typewriter

at Kirtland AFB OSI has been implicated in the "Weitzel" hoax, and

he has provided ihformation to Linda Howe that contradicts the "facts"

contained in the Eisenhower briefing paper.

4) The primary researcher involved in the MJ-12 affair, Bill Moore,

has, by his own account, faked a government ID card and passed him-

self off as an intelligence operative to at least one individual for

a period of over two years. Whether~Moore showed Lee Graham a lam-

inated MUFON card, as he now claims, or a genuine government badge

of some type remains open to question.

At the beginning of this letter, I asked whether the actions of those

involved with the MJ-12 affair tended to suggest a genuine release of

authentic UFO-related information to the public or, on the other hand,

a disinformation campaign (or for that matter, a simple hoax). I

hope that those who are truly committed to finding the answer to this

question will now renew their efforts. Hard questions must be put

to Moore. Evasive answers and self-serving pronouncements from him

should no longer be tolerated. I trust that those who have acted in

good faith, including Jaime Shandera and Stanton Friedman, will be

among his toughest questioners.,



I may reached at:

cc:

6200 Eubank Boulevard NE
Apt. 833
Albuquerque, NM 87111

(505) 291-9335

Walt Andrus
Robert Bletchman
Larry Bryant
Paul Cerny
Marge Christensen
Jerry Clark
T. Scott Crain
Tom Deuley
Ann Druffel
Larry Fawcett
Raymond Fowler
Stanton Friedman-
Peter Gersten
Timothy Good
Lee Graham
Barry Greenwood
Loren Gross
Richard Haines
Richard Hall
Budd Hopkins
.Linda Howe
David Jacobs
Ben Jamison
John Lear
Bruce Maccabee
¯ Bill Moore
Jim Moseley
Ted Phillips
Robert Pratt
Jenny Randles
Mark Rodeghier
Jaime Shandera
Brad Sparks
Dennis Stacy
William Steinman
Whitley Strieber
Len Stringfield
Michael Swords
Bob Todd
Ron Westrum
Fred Whiting
Jo Ann Williamson
Todd Zechel
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Enclosure A

LINDA
MOULTON -- PRODUCTIONS
HOWE

Unl~o~
Colo~do
80122

NOTARIZED DECLARATION OF
Linda Moulton Howe

To Whom It May Concern:

I, Linda Moulton Howe~ an independent film producer-writer-director-
editor residing at 3208 East Fremont Drive, Littleton, Colorado 80122,
hereby declare:

a) That my letter of October 17, 1987 to JUST CAUSE Editor Barry J.
Greenwood and JUST CAUSE Publisher Larry Fawcett truthfully and
accurately described my meeting with AFOSI SpecialAgent Richard C.
Dory at the AFOSI office at Kirtland Air Force Base, Albuquerque,
New Mexico, April 9, 1983;

b) That Special Agent Doty showed me several pages entitled
"Briefing Paper for the President of the United States of America"
on the subject of unidentified flying vehicles.

e I declare, under penalty of perjury, that the foregoing statements
are true.

~ Linda Mohl..ton Howe

DATE OF SIGNATURE:    //~.

Film
Video
I:~OdUCTiON

WRITER

DIRECTOR
Fh~XIUCER

NOTARIZATION

The above-identlfled person, Linda Moulton Howe, appeared before me on

" " "’     ~_¢’,.._.Z-~ /" 19..~’~ tO affirm this declaration

and to affix her signat~re thereto, by my witnes/.s~z

DATE OF SIGNA~RE:

~ ,~’ /,." .~ notary public ~n the eounty/c~ty of

My co~ission e~ires: ,,n, r ,.....’ "c’ :’" ; ~." S~:



Enclosure B

LINDA
MOULTON
HOWE

)2O8

Drive

Littleton
Colorado
80122

Film &
Video
Production

Writer
Director
Producer
Editor

october 17, 1987

Mr. Barry Greenwoo@, Editor
Mr. Larry Fawcett, Publisher
JUST CAUSE
P. Oo Box 176
Stoneham, Mass. 02180

Dear Barry and Larry:

This letter is to follow up.the paragraph in the last JUST CAUSE
publication, Page 8, Number 13, September 1987, about my and others’
receiving information from AFOSI Special Agent Richard Doty.

First, some corrections and clarifications.
i) ’~ajestic" is not the only reference I have heard for the UFO
special studies group known as MJ-12. I have also heard "Majority,,
’~ajic," "the Club," "the Committee" and 54/12. The letter-number
combination is consistent with British and other intelligence organizations’
longtime use of letter-number combinations as neutral titles for sensitive
subjects. The confusion of different names could be another result of the
disinformation and information-tracking plan used by MJ-12 since the 1940’s
to manipulate and confuse people investigating the UFO phenomenon.

2) The Nordic-type extraterrestrials, or "blonds," were known to me as
the "Talls," in contrast to the small "Grays" or "Little Guys." (I believe
the term "Highs" was used by Paul Bennewitz, Albuquerque.)

3) The time of my meeting with Mr. Dory was April 1983, not 1984. The
location was the Air Force Office of Special Investigations (AFOSI),
Kirtland AFB, Albuquerque, New Mexico. It was then known as AFOSI District
17. Later its designation changed to AFOSI District 14-06. Mr.. Dory showed
me an identification badge.which named him as-Richard C. Doty, Special
Agent (SA), Air Force Office of Special Investigations. That matched the
title and signature name on the now well-circulated 1980 Kirtland AFOSI
documents concerning the UFO intrusions at the Manzano nuclear weapons
storage area in. Coyote Canyon at Kirtland.

In early 1983, I was working on the script for a documentary about the
UFO phenomenon for Home Box Office (HBO). The meeting with Agent Dory
had been arranged by Peter Gersten, the New York attorney working then with
the Citizens Against UFO Secrecy (CAUS) which your publication represents.
Attorney Gersten had met with Richard Doty and author/Focus publisher
William L. Moore in Albuquerque on January I0, 1983. I understan8 Mr. Gersten
also met privately with Agent Doty the following day. Mr. Gersten told me
that Richard Doty had information about the 1977 or 1978 Ellsworth UFO landing
(dates vary with different sources). Mr. Gersten said Agent Doty was willing
to talk to me about Ellsworth and a meeting occurred at the AFOSI office at
Kirtland Air Force Base, Albuquerque, New Mexico.

2



Page 2. Linda M. Howe/ Oct. 17, 1987

During the conversation~ Agent Doty handed me some typed pages which were
titled simply "Briefing Paper for the President of the United States" about
the subject of unidentified flying vehicles. Therewas no designation of
a specific president nor do I remember a specific date. Agent Doty said
he had been asked by his superiors to show me the briefing paper, that I
could ask questions, but could not take notes. The contentdescribed a
series of crashed UFO discs at~Aztec and Roswell, New Mexico; Kingman,
Arizona; and a crash in Mexico. Extraterrestrial bodies from the downed
crafts were retrieved and taken to laboratories for examination. The paper
also described information from direct contact with the "Grays" about their
extraterrestrial intervention and manipulation of the human race’s biological,
sociological and religious evolution. The paper outlined the government’s
efforts since the 1940’s to ascertain the origin, nature and motives of the
E. T.’s through Project Sign, Grudge, Gleem, Pounce, Blue Book and others
and concluded with a list of some current projects: Sigma (communication
with E.T.s), Snowbird (E.T. craft technology and efforts to fly one),
Aquarius (overall research and contact program re: E.T.s) -- and one "closed"
project with a name similar to Garnet which involved the E. T. connection
with human evolution. ~

Agent Doty said I was being shown the briefing paper because the government
intended to release~to me several thousand feet of color and black and white
film taken betweenf947 and 1964 showing crashed UFO discs and extraterrestrial
bodies as historic footage to be included in the HBO documentary, supported
with official government confirmation. The term YEbe" was also used to
describe the "Grays," a government acronym for "extraterrestrial biological
entity/s.’~ Agent Doty said I would be contacted by other people regarding
security and screening arrangements of the historic footage.

I called the Director of the Documentary Department at HBO and told her
about the meeting and the pending release of government film. She and I
agreed that complete silence was warranted until actual film, photos or
other evidence were forthcoming.

But by. the end of May, Agent Doty informed me that the historic UFO footage
would not be released until a later date because of some "political delays.’’

He also informed me that he was officially out of the film project, but that
others would continue to contact me. Without the promised film or at least
official signed letters of intention to release the film, HBO unfortunately
decided’the documentary production phase should not go forward. That
decision is perhaps what the government’s goal was all along.

I had done the 77-minute "A STRANGE HARVEST" documentary about the animal
mutilation mystery for the CBS affiliate in Denver. That film contained
many first hand testimonies associating glowing, discs and/or tripod marks
with pastures where mutilated animals had been found in great numbers in
the 1970’s and tapering off in numbers through the 1980’s in geographic
areas as diverse as Canada, the United States, Mexico,South America, parts
of Europe and the Canary Islands off the coast of Africa. It was implied to
me between 1983 and 1984 that my documentary "upset" some government people
who do not want UFOs and animal mutilations associated in public media.
Thus, a logical conclusion is that MJ-12 did not want that same filmmaker
who did A STRANGE HARVEST to focus on the UFO phenomena for a national
TV audience.
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In spite.of the HBO decision, there were other contacts with me about
MJ-12’s desire to release some of the historic UF0 footage in a documentary

broadcast, perhaps on PBS. But no film was ever released to me and I have
no knowledge about AFOSI Special Agent Richard.Doty’s specific UF0 work or
contacts with other UFO researchers after the summer of 1983.

It should be noted that in a November 1975 radio broadcast in Houston,
Texas that California film and TV writer Robert Emenegger told radio
interviewer Frank Haley that in the early 1970’s another government
release of UFO footage was promised. Emenegger was working with Sandler
Films in Los Angeles on a documentary called UFOS: PAST, PRESE~Ff AND FUTURE,
narrated by the late Rod Sterling. Emenegger and Sandler were promised
historic footage about a UFO landing at Holloman Air Force Base to be
included in the documentary for national broadcast in 1974. That footage
was also withheld..

I, for one, have no doubt about the existence of an invisible and very
powerful government entity challenged with extraterrestrial relations,
communications, research and technology development -- whether it’s called
MJ-12, 54/12 or any other name. Its first mission was to retrieve and
analyze the crashed discs and extraterrestrial bodies in the 1940’s.
In 1987, is MJ-12 still troubled, confused and in conflict within its own
ranks about the consequences of the E.T.s’ presence on this planet? Or
do they know that we are nearing the end of some kind of Earth cycle
superimposed from out there which will permanently change the fate of all
of us? If so, perhaps MJ-12 has decided that public ignorance is still
economic and public bliss, until ...?



I

Sept 80 RICHARD C. DorY, SA





Dear Sir;
On July 16, 1980, at ~etw~n I0:30 - IO;~5AMI Craig R. Weitzel, 6~ Wind.

Glove Rd,. Marietta, Georgia, a Civil Air Patrol Cadet fr~n Dobbins AFB, G~.

visiting Kirt]and AFB, NM, observed a dull .metallic colored UFO flying
f~x~n S~uth to North near Pecos New Mexico. Pecos has a secret training site
for the 1550th Aimcrew Training and Testing Wing, Kirtland AFB, h~4. WEITZEL
was with ten other individuals, including USAF active duty airmen, and all
w~tnessed the sightingl. -WEITZEL took s~e.pictures of the object. WEi~L

w~nt closer to the UFO and observed the UFO land in a clearing apprc~imate!y
250 yds, N~q%’: of the training area. WEITZEL .observed &n imd/vidua!, dmessed
in a metallic suit depart the craft and walk a fe~" feet away. The individual
was outside the craft for just a few minutes. When the individual returnel
the craft toc~ off t~¢ards the NW.

On July 17, 1980, at about 221Ohrs., Weitzel.was in his tec~orar/ billets

c~ Kirtland ;krB, ~4, ~ben an individual dressed in a dark suit, ca~.e to his
door. The individual was described by Weitzel as being: 6’3" tall, weight,
170 Ibs, sle~der built~ dark black hair, dark eyes, wearing su~giasses,
.narrc~ shaped face. The individual idzn~ified himself as a Mr. Hu~_k frcm
S~ndia Laboratories, a secret Depart of Energy Contractor on Kirtl&nd

¯ NL~. Weitze!, not being frcm the A/buquerque area, did not }chow ~at S&ndia

was. After obrairdng an explantation frc~ the in~.ividual, Weitzel ai!ow~
the ir~i’,r~dual in. The individual told Weitzel that he saw s~nething
yesterday near Pecos that he shoulchn"t have seen. The individual
stated the craft was a secret craft frc~ Los A/amos, 5~4. The ind~%~ddal
d~nded a31 t~e pho%ograp~. Mr. Weitzed explained that he di~%n’% have
~-.y phot _oqr~ a.c.~.~, that all the photogr.~ a.D~hs were knlth a USAF airm~n a~d Weitze:
d_icln’t }once, the i~dividuals n&.~e. The i~div~dual wa.-ned Weitze! not to
menticn the sighting to anyone or Weitzel would be in serious t.~!e.
After the individual left Weitze!s r~xmn, Weitze! w~ered how the indlx~idual
~ane~- of the si_c~hting because Weitzel didn’.t report the sighting to
Weitzel became scared after thinking of the r~eat the individ,~al made.
Weitzel call the Kirtland AFB Security Police and reported the incid~:t
to th~-n. ~hey referred the incident to the Air Force Office of Special
Investigations (AFOSI), ~hich investigates these matters according, to .the
.security.police...A Mr. Dody, a special agent ~th.OSI.,...spcke ~rith Weitzel
&~d tc~ a report. Mr. Dody also ob’caine~, ali the pnotograp~ of
Dody told Weitzel he would loc~ into the matter. That was the last &nyc~e
heard of the incident.

I am a U~= Airman assigned to the.155Oth Aircrew Trairing ~nd Testing
Wing at Kirtland AFB, NM. X was ~ith Weitzel during the sighting, h~,4ever,
I did not see_ the craft land. I spoke with Weitzel after this Fro. Huc_k
visited him, Weitzel was veto/ ~pse~ and wanted something done about it.
But after Weitzel speke with the OSI, Weitzel changed his attitude. Weitzel
didn’t want to talk about the matter anymore. I called &nd spoke with Mr.
D~: He disavowed any knowledge of the photographs and stated Weitze!

decided not to make a report of the sighting.
I have every reason to beleive the USAF is c~vering ~p s~nething. I s~nt

a lot of time looking into this matter and I }~nc~ there is more tO it than
the USAF will say. I have heard rumors, but seri~s r~x,ors here at Kirtland



that the USAF has a crashed UF0 stored in the Manzano Storage area,
~hich is located in a r~note area of Kirtland AFB. This area is heavily
guarded by USAF Security. I have spoke with two s~ployees of Sandia
Laboratories, ~ho also store classified objects in Manzano, and they told
me that Sandia has examined several UFO’s during the last 20 years.
One that crashed near Roswell NM in the late 50’s was examined by S&ndia
scientists. That craft is still being store in Manzano.

I have reasc~ to beleive OSI is ccr~ucting a very. secret investigation
into UFO sightings. OSI toc~ over when P~oject Blue Boc~ was closed. I was
told this by my COTmander, COL Bruce Purvine. COL Purvine also told me
that the investigation was so secret that most e~ployees of OSI doe~n;t
even kn~ it. But COL Purvine told me that Kirtland AFB, AFOSI District
17 has a special secret detachment that investigates sightings aroL~d
this area. They have also investigated the cattle mutaticns in Nev: Mexico.

I d~’t expect you De~ple can doanything about this, but I thou.~ht
I’d let you knc~. I mast r~nain ancmymous because I &naa career ariman ~th
tlme re~aining c~ active duty. I feel I would be ~atened if I disclosed
my na~e. I know that you people can’t guarantee my anonymity.



CRAIG WEITZEL’S SIGHTING

(AS RELATED IN A PHONE CONVERSATION ON DEC.    18,    1985)

The sighting took place on a bright , cloudless day during the
summer of 1980, most likely in July or August.    At the time
Weltzel was a trainee in a summer program for air cadets, and was
based at Kirtland AFB," near Albuquerque, New Mexico. On the day
o£ the sighting, Mr. Weitzel and about 25 fellow air cadet.
trainees and airmen were in mountainous, country about 100-200
miles from Albuquerque.    He is not sure of the location~ but
recalls that he swam in the Pecos river that day. The group was
on top o~ a mountain, at an alti£ude o~ about I0,000 feet,

practicing surface-to-air signalling. They had just completed a
"big F", used by someone in trouble on the ground to signal any
overhead aircraft that food and water are needed.    The letter was
made ~rom orange and white parachute panels, and was about 50 feet
long. Someone said "what is that", indicating an object above
them. It seemed to ~eltzel that it was about ten or fifteen
thousand feet above them, and was, as he put it, "kind of silver-
colored, but darker". It was not conspicuous, but when one person
saw it. he could point it out to you. I~ you held a dime at arm’s
length,     it would cover your image of the    object.      What
particularly struck Weitzel, who had some familiarity with the
physical principles of ~light, was that the object, when first
seen, was very close to hovering. The object stayed in this semi-
hovering mode for about 15 minutes, and then started to move very
slowly southward.     After moving through about 15 degrees of arc,
it then stopped and changed course, moving north again, in effect,
reversing its direction.     After about ~ive more minutes, it
"’accelerated like you never saw anything accelerate before", and
"that was it".

When the group got back to the base, he filed a report.    He
remembers thinking it peculiar that none of the Air Force
personnel with whom the air cadets were training did so.

(This summary of a phone conversation with Craig Weitzel was typed

by Benton Jamison)



Enclosure F

Quest Research
HASTE ST., RM. 308 41S-S48-7011

BERKELEY, CA ~4704

January 8, 1987

Typographic~l and Stylistic Source Analysis of: (A) Anonymous 1980-1981 Letter

to APRO
(B) "Alleged Sightings," AFOSI

Complaint Form by R. C. Do~y,
8 Sep 80

(C) "Frequency Jamming," Alleged
AFOSI Complaint Form, ca.
14 Aug 80

After extensive analysis of photocopies of the above-cited three documents
(A, B and C), it is my conclusion that they probably were composed and/or typed
By the same person using the same typewriter.

Document B presumably is a genuine document, having been officially
released in 1982 by the U.S. Air Force under the terms of the Freedom of
Information Act (5 U.S. Code 552). Therefore, the author of Document B, AFOSI
Special Agent Richard C. Dory, or some associate or subordinate of Doty’s who
~kes official records in his name, probably is the author of Documents A and C.

The evidence for the identity of authorship is that¯ each of the three
documents (A, B and C) displays the following peculiar electromechanical and
stylistic traits in common:

Misalignment of lower case letter "u" so that it is
shifted slightly below the level of the rest of the
letters in every line of type in each of Documents A,
B and C. The amount of misalignment is on the order
of 0.i millimeter.

In light of points 2 and 3 below, this is indicative
of an electromechanical fault probably characteris£ic
of one specific typewriter.

e ’Absence of any other systematic or frequent letter
misalignments or peculiarities in each of Documents
A, B and C~

3. Use of Esquire i0 (Pica) Typestyle in each of Docu-
ments A, B and C.

Unusual personal stylistic trait where the numerals
for time and the abbreviations "hrs., or"A~’ are

.joined without a space in between. These appear in
Document A: "IO;45AM" (sic)

"2210hrs."
Document B: "2350hrs."

"0020hrs."
Document C: "2215hrs."

"2216hrs."



Quest Research

Analysls/SJan1987/Page 2

This analyst has reviewed tens of thousands of pages of
U.S. ~ir Force records including several thousand pages

of AFOSI (Air Force Office of Special Investigations)
records, which in torn included several hundred pages of
AFOSI documents from Doty’s District 17 Office. Not a
single instance of such a stylistic trait is recalled.

5. Stylistic trait of blacking outor penning in corrections
to misspellings and typographical errors, Examples
appear only in Documents A and B (2 and 5 instances,
respectively) as Document C apparently was short enough
and sufficiently accurate in typography as to not need
such corrections.

Brad Sparks
Director
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anatomy of a hoax

THE TRUTH ABOUT THE ’ELLSWORTH CASE’
BOB PRA’I-i"

Editor, MUFON UFO Journal

A story gaining credence among
some UFO researchers concerns the
reported landing of a UFO near a
missile site in South Dakota on
November 16, 1977, with the UFO’s
occupants stealing the missile’s nuclear
components and wounding a security
policeman.

It has come to be known as the
"Elisworth Case" because the missile
site is under the command of EIIsworth
Air Force Base near Rapid City, South
Dakota.

As one of those who investigated
the alleged incident, I can say positively
that it never happened.

Unfortunately, some people
choose to believe otherwise. Let me
explain some of what lknow about the.
"Ellsworth Case" and perhaps we can
lay it to rest.

The background
On February 9, 1978, when I was a

I

Schuessler, Continued

As a result, I was attacked by the
debunkers because Stan Deyo is on
that magic list of.people that they say to
avoid. On the other hand, I was
accused by some pro-UFO people of
giving credence to his work because l
mentioned what ] saw. Neither.side
really cares about the details; they
simply want to be the censors. | resent
this.

Over the years | have
communicated with people on all sides
of the UFO controversy and .I believe l
have gained worthwhile information as
a result. I have duplicated and mailed
large piles of information, not because [
agreed with the content; but because it
was part of the data base and l felt it ¯ ¯
should be considered by those
knowledgable in the field. I hoped new ’.
ideas would germinate and grow as a
result of this free flow of information, h
is a challenge l will not/~bandon, but l
must admit my hopes for success are

staff reporter for the National Enquirer,
we received an anon~nous letter at our
Florida offices that was mailed from
Rapid City. Because it apparently
involved UFOs, it was turned over to
Bill Dick, then an articles editor
responsible for most UFO stories.

It contained what appeared to be a
carbon copy of an official U.S. Air
Force incident report, plus a brief,
unsigned, typewritten note. The report
was stamped FOR OFFICIAL USE
ONLY at top and bottom.

Supposedly from the commander
of the 44th Missile Security Squadron, it
described the incident as a Helping.
Hand (security uiolation)/Couered
Wagon (security uiolation) at Lima 9
(68th SMSq Area), 7 miles SW o.f
Nisland, SD, at 2100 hours on 16 Nou.
77.

The person identified as receiving
the report was Paul D. Hinzman, SSgt,
USAF, Comm/Plotter, Wing Security

dwindlin9.
The common thread found in the

reasoning of people dropping out may
be summarized as follows: They dislike
intimidation and unprofessional treat-
ment, petty bickering upsets them,
censorship or the withholding of
information makes then fee] left out,
and they would like to see strong, but
thoughtful leadership in their
organizations.

Urologists are finding themselves
at a turning point. Many are yielding to
outside pressure and some .are
dropping out. Others are playing the
game of "9otcha" wit}~ their fellow
ufologis.ts. If someone does not rise
above petty organizational politics and
the senseless attacks on the workers to
lead this army of volunteers, then the
present organizations will become
ineffective little clubs at best. The
ultimate solution to the UFO puzzle w~ll
never be realized and the countless
v~ctims of UFO encounters in the future
will suffer needlessly.

Control It stated that two security
policemen were involved, identified as
Airmen First Class Kenneth C. Jenkins
and Wayne E. Raeke (pronounced
RAY-Key, we learned later).

It also said the incident was
investigated by Captain Larry D.
Stokes and TSgt. Robert E. Stewart.
The identity numbers and squdron
assignments of all these men were also
~ven.

An OZ alert
Briefly, the report (see

illustrations) said that at 10:59 PM on
November 16, 1977, an OZ, or Outer
Zone, alarm had been activated at Lima
Nine missile site (meaning the missile
compound had been penetrated) and
that Jenkins and Raeke had been
dispatched as a.Security Alert Team
(SAT) from the Lima Launch Control
Facility, some 35 minutes away by road.

Upon arriving at Lima Nine, Raeke
went to the rear fence line, where he
encountered an individual dressed in a
9]owing green metallic uniform and
helmet, who fired some kind of weapon,
disintegrating Raeke’s rifle and
burning his hands and arms.

Jenkins radioed for help, carried
Raeke back to the SAT vehicle and
then returned to the rear fence line
himself. There, he saw two similarly
dressed individuals, ordered them to a
halt and when the’.,, didn’t he shot them
both, one through the shoulder and the
other through the helmet. However,
~thin seconds both rose up and
disappeared over a hill. Jenkins
followed them and saw them enter a 20-
foot-diameter saucer-shaped object,
which immediately took off and
var~shed over the horizon. "

Investigators later found that the
missile’s nuclear components were
missing. Meanwhile, the injured Raeke
was air-evacuated to an undisclosed
location.

(continued on next page)
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The unsigned note claimed the
incident actually did happen, that the
writer (who couldn’t give his name
because he was still on active duty) was
part of the investigation team and that
the Air Force had imposed extremely
tight security on the whole thing.

Reaction
Obviously, this was a fantastic

story, if it was true. The report for~
certainly seemed authentic, but the
report itself sounded very much like a
hoax. However, it had to be checked
out.

We were certain the.Air Force
would deny it, either way, so we did n6t
make any immecllate attempt to verify it

through Official channels. However,we
did make a number of phone calls to
Ells’worth and Rapid City and, to our
surprise, everyone named in the report
actually did exist.

Furthermore, everyone was then
on duty -- except one. We could not
reach Raeke, the airman allegedly
burned and evacuated., The phone
number giuen for him by the Base
Locater ~nply didn’t answer, as if it had
been disconnected.

By the end of the day we began to
believe there might be something to this
after all, and we decided to take a
firsthand look.

Everything was handled in great
secrecy to protect any exclusive story
that might develop. The next morning,
Bill Dick and I and Tony Brenna, a

GLOSSARY

Helping Hand: Minor security
uiolation.

Couered Wagon: More scr/ous
uiolation.

Cam~Plotter: Communications
plotter.

AIC: Airman first class.
WSC: Wing Secur~t~ Control.
OZ: Outer Zone
L-9: Lima Nine, code name for

missile site number nine in the Lima
Missile Flight, consLsting of ten
missile sites.

FSO: Flight secufit~ officer.
Security Option fl: Pre.set

response to serious secur#~ breach,
inuoluing the recall of all off.duty
security personnel and .additional
manning of all mLssile sites.

Bose CSC: Central Security
Control for the entire base.

BAF: Backup Alert Force.
SAT Vehicle: Truck used by

Securi~ Alert Team.for response to
alarms.

]0-13 L~srress: Radio code
signal for "secufit~ policeman
needing assistance."

MOD: Medical oHcer of the
day.

,.SAC: Strategic Air Command.44,SMW: 44th Strate~c MLssile

Wing.
MS,S: Missile Security

Squadron.
68th SMSq: ISSth Stratec,.hc

Missile Squadron.
ETA: Estimated t~rne oj arriu~l.

senior reporter, flew off to Rapid City:
and only two or three other people on
the staff knew where we were for the
next ten days.       "

In Rapid City, we spent the first
day and a half quietly seeking any
information that would indicate the
incident had taken place. We also tried
to take a look at Lima Nine, but roads
leading to it were blocked by
snowdrifts.

.From the moment we arrived we
had tried repeatedly to reach ,Jenkins
and Raeke by phone and finally got
through to denkins late on Saturday
afternoon. Without being specific as to
what we wanted, we tried to pursuade
him to come into town and talk to us.
However, he was extremely suspicious
and refused.

On Sunday morning, we decided

(continued on next page)



EUswo~h, Continued

to make our first direct contact. Both
Sergeant Hinzman and Captain Stokes
lived in the city, and i went to
Hinzman’s home and Brenna went to
see Stokes.

Hinzman was polite and courteous
and he invited me into his home. When I
related the story told in the report, he
reacted with interest and genuine
surprise, wondering why he had never
heard about the incident before.

Discrepancies
Then, as we discussed the

incident, he began to point out a few
things wrong, including the fact that he
was not a communications plotter for
Wins Security Control but had a job
connected with missile maintenace. He
also said Sergeant S.tewart’s first namewas Roderick, not’Robert’ and that

Captain Stokes was not a Flight
Security Officer (FSO), as the report
said, but was in charge of all the FSOs
for all the mis~ile, flights under
Eilsworth’s command.            "

Across town, Brenna was hearing
the same thing from Stokes, who also

said that he had been in a hospital on
the date in question. Stokes phoned the
base to inquire about the incident and a
short while later, before Brenna left
Stokes’ home, Brenna received a
phone call from Security headquarters
at the base. He was asked to stop
questioning Air Force personnel off
base and was told that if we wanted to
discuss the matter we Were welcome to
come to ,Securityheadquar~ers on
Monday. Brenna agreed.

That afternoon, a third reporter,
Eric Mishara, flew in from another
assignment and joined us. He rented a
four-wheel-drive vehicle and spent
most of the following week interviewing
ranchers and others in the
neighborhood of Lima Nine. He found
no one who knew anything about the
incident.

On Monday . morning, Dick,
Brenna and I went to Ellsworth, but
instead of talking with Security officials .
we were re-routed to the office of Major
Arthur Jungwirth, information officer
for the base.

We told him what we were
investigating and, after making some
B

phone calls, he assured,s that nothing
of that nature had ever happened.
Then, "Over the next five days, he
arrar~ged for us to’interview in his office
all of the key people named in the report
-- including Raeke, who had simply

been out in the field for a number of
days.

Ellsworth commands Lima and 14
¯ other missile flights consisting of 10

missiles each, all scattered across
13,500 square miles of western South

Dakota. Security policemen such as
Raeke and Jenkins (who, we later
became convinced, had never met one
another) spend a minimum of 72 hours
in the field and often more when winter
snows closed the roads

As for the phone in Raeke’s living
quarters, it was simply out of order.

We were allowed to tape record all
interviews, and everyone we talked to

(continued on next page)
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answered virtually all of our questions
(one sergeant said his personal life was
none of our business).

Jungwirth also gave us
photocopies of Security Police Desk
Blotters for both Lima Launch Control
Facility and Wing Security Control,
which were minute-by-minute logs of all
activities on November 16 and ]7.
Everything was routine.

He also gave us copies of hospital
records showing when Captain Stokes
was admitted and discharged.

We meet Raeke
Early in the week we talked with

Raeke by phone while he was out in the
field. On Thursday, when he returned
to the base, he immediately came to
Jungwirth’s office and again submitted
to our questions.

Raeke also rolled up his sleeves
and allowed us to photograph his hands
and arms, which bore, no signs of any
inj~ies.

Jungwirth, who also arranged for
us to interview several other people not
named in the report, was exceedingly
cooperative throughout.

During the week, we managed to
take a good look at Lima Nine.
Contrary to what the report said, there
is no hill behind it and no way anyone
could take cover from someone
wanting to shoot at them. The area
around the compound is quite flat,
although there is a hill a quarter of a mile
to the west.

On Saturday, a/’te~ nine days in
Rapid City, Dick, Mishara and 1
returned to Florida while Brenna flew to
Raeke’s hometown in Indiana. There,
he obtained a copy of the high school
yearbook and verified that Raeke was,
indeed, Raeke. He also checked with
the director of the funeral home, who
told us that Raeke was home on leave

The unsigned note that accompanied alleged report

on November 16, attending his
grandfather’s funeral.

Tapes PSE’d
Back in Florida, I took all thetape

casettes to C.R. McQuiston, an expert
in PSE, or Psychological Stress
Analysis. He analyzed the tapes and
.concluded that there was no reason to
suspect that anyone we talked to in
Jungwirth’s office was telling us
anythin_q but the truth.

However, McQuiston found
sufficient stress in the tape of one
person not named in the report to
suspect he might have perpetrated the
¯ hoax. - Some days later, Brenna
returned to Rapid City and confronted
that person. However, the man denied
being involved, and the matter was
dropped.

We found more than 20
discrepancies or errors in.the report --
wrong names, numbers, occupations,
physical layouts and so on. Had the

¯Security Option alert mentioned in the
report taken place, it would have
involved all security personnel at the
base, and everyone at the base and in
Rapid City (population 45,000 plus)
would have known about if.         ..

It would be easy to say the Air
Force falsified numerous documents,
muzzled everyone on the base and in
the city, published a phony high school
yearbook, and so on, but that is highly
unlikely.

The fact that the story is now
circulating is perhaps my own fault.
Several years later I described the
whole thing to several UFO

researchers as an example of hoaxes,
and I probably passed on a copy of the
alleged report. From there, the report
gained a life of its own.

Unfortunately, one researcher
later was told by an Air Force Office of
Special Investigations (AFOSI) agent
that the incident really did happen, and
that is all some people needed. What
the agent’s motive was, I don’t know. I
have been told recently that he has
since admitted it never did occur.

Last June, a national weekly
magazine carried a story on the
"Ellsworth Case," and quoted a well
known UFO researcher with several
books to his credit as sayin9 it did
happen and that the Air Force "had
snowed the investigators." Perhaps he
was misquoted. If not, his own
credibility is in question.

We spent a total of 44 man-days
investigating this at a cost to the
Enquirer (countin9 salaries, expenses,
etc.) of more than $15,000. We had no
doubt that the incident as described in
the so-called report never occurred.

NEW ADDRESS

UFO News-Flash, the English-
language bulletin containing Italy’s
UFO reports and news, has changed
address. All correspondence must be
sent to the new editor’s address:

Mr. Massimo Greco
P.O. Box 29
1-25121 Brescia, Italy
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ST~3JECT~ OPERATION MAJESTIC’f2
PRE~ IDEIIT-ELECT EISEIIHOW~L.

PEE~IMI/~ARY BRIEFING

1952.

BRIEIPIRG OPIPlCER, AI~. ROSCOE H. R~~OETTER (MJ-I)

briefln~
operations

¯ xecutlve order of
upon r~commendatlon by

Porrostal. (See Attachment
were desimmted as follows:
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discs l~ fllght.
at times.

On 24 June, Iq47, a civilian pllot flyln~ over the Cascade
Mountains in the State of Washington observed nine flyin~
disc-shaped aircraft travelln~ in formation ata high rate
of soeed. Although %his ~s not the flrs~ ~o~ sl~h~tnK.
of such objects, It.~s the flrs~ ~o ~In ~despread attention
in the oublic media. H~dreds of reports of sightin~s of
similar objects followed. ~ of ~hese c~e from highly
credible mi~i~ ~d civili~ so~ces. ~eae reports res-
ulted In Inde~enden~ effo~s by s~eral dlfferen~ elemen~
of ~he mili~a~ ~ asce~ ~he ~re ~d p~pose of ~hese
objects ~n the inaeres~s of ~tio~l defuse. A n~ber of
~esses were Inte~ie~d ~ ~here were several ~success~l
attempts to utilize a~~ in e~o~s to p~sue re~rted

~blio re~tlon ,~ered on ne~ ~eteria

In s.nlte of these efforts, little of substance was learned
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A covert analytical effort orA~nized by Gen. Tw’Inin~ and
Dr. Bush actln~ on the direct orders o~ the Presldent~ res-
ulted In a prellmlr~ry ooncensus(19 September, 1947) that
the dlsc was most likely a short range reconnaissance cr~ft.
This concluolon was based for the most part on the craft’s
size ~nd the apparent lack of any identifiable provislonln~.
(See Attachment "D’.) A slmilar analysis of the four dead
occupants was arranged by Dr. Bronk. It was the tentative
conclusion of this group (30 November, 194.?) that although
these creatures are htnnan-like in appearance, the biolo~ic~l
an~ evolutionary processes responsible for their deve]o~nt
has a~arent]y been quite dlf~erent ~rom those observe~ or
~ostulated ~n ho~o-sapiens. Dr. Bronk’e team has su~ested
the term "~tra-terrestr!al Biological ~ntities~, or ~E~Es
~e adoptedas t~e standard term of reference for. these
creatures until euch~time as ¯ more definiti~e desi~nation
ca~ be a~reed ~upon.

Sino~ it is virtually certain that these craft do not origin-
ate in any country on.earth~ considerable s~eculatlon has
centere~ around what their point o~ origin might be and how
they ~et here. Kars was and re~ains apossiblltty, although
some scientists, most notably Dr..Men~el, consider it more
likely that we are dealin~ w~th bein~,s f~om another solar
syste~ entirely.
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A need for as much additional information as .~o.~si~.le about
th~.se craft, their .~erformance character~stlcs and their
p,,rpose ]~.d %o the undertakin~r known as U.S. Air ~orce Project
SIGN in l~ecemher, 1847. In order to preserve security, llason
botween S~GN and Majestic-12 was limited to two Indlvldu~is
within the Intelli~.ence Division of Air Materiel Command who~e-
role was to pass along certain types of information through
channels. .SY~,N evolved ~nto Project GRUDGE in December, ~8~8.
?he operation is currently bein~ conducted under the code name
9LUE ]~OOK, with liason maintained through the Air Porce officer
~ho is head of the project.

On O~.December, .1950~ a second object, probably of similar
oriA~in, impacted the earth at high speed in the E1 ~ndio -
Gu.errero area of the Te~ - Nextc~ boder after followin~
a io~ traJecto~ t~o~ the a~s~ere. ~ ~he time a
seth te~ ~ived, ~at r~ned of the object had been almost
totally ino~e~ted. Suoh ~terial ~-could be recovered was
t~s~rted $o the A.~.C. faelll~ at S~dla, New Nexlco, for
stay.                                                      ’

Ympllcatlons for the National Security are o~ continuing Im-
portance in that the motives and ultimate intentions of these
vlsitor~ remain completely unknown. In addition, a si~nlflcant
upsurge Inthe surveillance activity of these cra~% beginning
in ~lay and continuing throu~ the autunm of this year has caused
considerable concern that new developments.may be lw~inent.
It is for these reasons, ss ~ell as the obvious Intern.atlonal
and technological considerations and the ultimate need to
a~old a ~ublic panic at all �osts, that the NaJestic-l~ C~roup.
re~airm of the unanimous opinion ~that imposition o1’ the
strictest securlt~y precautions should continue ~lthout inter-
ruption into the ne~ administration. At the sa~e ~t~e, con-
tin~ency plan M~-lg&9-O4P/78 (~op Secret - ~ee Only) should
~e held in continued readiness s~oul~ the need to ~ake a
~u~lic announcement present itself. (See Attachment ~G,.)
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~NUMERAT~ON OF ATTACHMENTS :

*ATTACHNI~IT *A"....... .Special Classified Executive
Order #092447. (TS/EO)

*A2"/Ac1D[]m2~

"B"........Operation Majestic-12 Status
Report #1, Part A. 30 NOV ’47..
(~s-v~Jzc/so)

¯̄ ¯ ¯ .O~eration" ~aJestlc-12 Status
Report @1, Part B. "50 NOV ’47.

¯ .. (TS-I~JIC/EO)

"E"........Operat~on NaJestlc-IP Blue Tea=
Report ~, 30 JUN °~2.
(T~-RaJ IC/~O )

*ATTACH~ =P’-. ¯ ¯ .. ¯ ¯ .Operation l~aJest Ic-12 Status
Report &2.. ~I JAN ’48.
(~S-~JZC/ZO.)

eATTACI~ "H".,......Operation MaJestlc-12, Maps and
’~" " " Photo~z~phs Polio (~x~rac~tons).

¯ -.. " ~ ,~ ~.. .-.~. (~J~c/~)





! Enclosure J
8 May 1986

Freedom of Information Act Request (5 U.S.C. 552)

Defense Investigative Service
1900Half St., S.W.
Washin&~ton, D.C.
20324-1700

Dear Sirs:

This is a follow-up letter to my request (see enclosure A), which you responded to with
reply (see enclosure B).

When I received a cooy of the document (see enclosure B2), I made a request to my se-
curity office (see enclosure C) seeking to authenticate or repudiate the claims made
in this document. I did this, becuase I do. not have a Top.Secret clearance and was,
therefore, concerned if a breach of security may have been made,

My security office made no request to meto suz-render the document (see enclosure B2)
making the assumption that it had been released and that I could share same with any-
one.

The document (see enclosure B2) had been given to me to (in turn) give a second copy
(also Drovided by the source and as yet not reproduced by me) to researcher John Andrews
for authenticating.

Mr. John Andrews of the Testor Corporation is a fellow aircraft buff and expert on the
histories of the development of the CIA/USAF Lockheed U-2 (see enclosure D), the CIA/
USAF Lockheed A-12/SR-71/D-21 aircraft (see enclosure E) and the alleged USAF/Lockheed
F-19 stealth fighter which I have recently become most interested in (see enclosure F).

Following the request of my security office to ~ou (See~letter C), to inv~tigate the
document (see enclosure B2), my neighbors, my landlady, and my fellow employees began
telling me, that you (%he Defense Investigative Service) had approached them asking
various questions about me and MOST SPECIFICALLY about my interest in investigating
the UFO phenomena, i. e., in authenticating the document (see enclosure B2). It was
this investigation (without yet informing me), that led me to make the request that
I did (see enclosure A).            "

Upon giving the copy (given to me) of the document (see enclosure B2) to John Andrews,
I was informed by him, that this .document. had to have beenreleased, and that it was
the intention ofits source (throughme)~o disseminate sameamong the members of the
Aerospace community in which I work, and this I did as so indicated to me. Indeed, the
source of the document (see enclosure B2) had indicated to me that he had been
proached by AFOSI for that very purpose, i. e., to disseminate information to the
Public in order to convince them that the UFO phenomena was real and of extrater-
restrial origin.

Unon disseminating this document among my fellow employees, some individuals became
concerned, resulting in the memo (see enclosure G).

On the 19th of March 1986 I was interviewed by two agents (Alex~~d James Kirk)

representing the Defense Investgative Service Isee enclosure H)’. In the course of this
interview, Mr. Kirk stated that this document Lsee enclosure.B2) h~d been sanitized
for release and that I was free to share same with anyone or make FOIA requests as to
its. authenticity (see enclosure I) and the agency of its origin. I asked if there were
agencies within our Government who approach individuals (researchers) like myself for
the eXDreSS purpose of "leaking" such documentation and was told... "Yes, the Office
of Air Force Investigations is one of them!"

I was asked who gave me the document (see enclost~re B2) and I gave his name and address.



I also reported to Mr. Kirk, that the individual who gave me the document (see enclosure.
B2) had an iden%ific~%tion card, just llke the one BE and Mr. Nav~l presented me with,
to identify themselves as beir~ a~ents of the Delete Investigative Service. I% is to
be noted, that this individual HAS }K)T been arrested, nor even interrogated for having
this document (see enclosure B2). I MUST, therefore presume that this document is
GENUINE and has been released.’ My security office has identified (to me) agents
Alex Nav~l and James Kirk as being with the Defense Investi~tive Se~-cice.

Having been tol~ that this document (see enclosure B2) had been sanitized for release,

I shared this infor~%tion with the source (who nl~vided me the copy of same.) and he
affirmed that the document HAD, indeed been released.

Prior to having been given the sanitized copy of this 0age (see enclosure B2) of this
document, I w~s shown the same page, which had NO censoring at all: I MUST, therefore,
presume that this document (see enclosure ~) i~--its entirety, has been declassified

for release to the American nublic. I respecfully resquest-

1. A Complete uncensored copy of this document. (see enclosure ~ and/or the agency
%x) wh.i.ch I. should ~ke the x~quest to acquire same.

Thank you for your time, Sir.

~Lcerly~

Lee .~Graham
526 W~ Maple
Monrovia, CA
91016



Enclosure K

Freedom oI Information Act Reques~

(5 u.s.c. 552)
Defense Investigative Service -
1900 Half St..., S.W.
Washing..ton, D.C.

20324-]700

Dea~ Sirs:

Please note (see enclosure A) from Mr. C. A. Bowers (Director of Security) to "All
Employees", of the Aerojet Electrosyslems CorD., daled 6 October, 1986 wherein it
is stated~ "An industrial inspection was conducted al the Aerojet Azusa facility during
the month of September 1986 by the Defense Investigative Service, Industrial Security
Representatives. Results of the inspection disclosed that our security program is in
accordance with therequirements of the industrial Security Manual."

On 2 October 1986. (prior to this memo), I met with Mr. C. A. Bowers and presented him
with a copy of a memo (see enclosure B.) detailing my activities and acknowledging his
permission to pursue them. Upon reading this memo he made NO request to me to cease
my activities and agreed to the content of this memo.

On the 19th of March 1986. (see encl6sure C-Cl), I was asked by your agents Alex Naval
and James Kirk if I had ever received a classified document. I responded yes and sur-
rendered the coDy I had of this (see enclosure D) document to Mr. Kirk. He read the
documenl and returned it to me, stating that it had been sanitized for release and
that I was free to share a copy of ii with anyone and make FOIA requests as to the
agency of its origin.

Mr. Kirk asked me for the name, telephone number, and address of the individual who
had orovided me with a copy of this document (see enclosure D). I gave him this in-
formation, as also I did your a~ents Joe Moussiaux and Mat Baz-tenelli on the 18th of
Seotember 1986, when they interviewed Mr. Ron Regehr atAeroject in Azusa, CA. Mr.
Regehr collaborates with me on attempting to authenticate this document (see enclo- ¯

sure D). Mr. Moussiaux and Mr. Bartenelli (at this interview) led me to believe that
theinvestigation had ALREA/)Y been COMPLETED on me:

On the 16th of October-.1986,I had dinner, with.the individual who gave me this doc-
ument (see enclosure D). He stated that he HAD NOT been contacted by ANYONE repre-

senting the Defense Investigative Service and that he WOULD NOT BE, because Your
computor system is fla4~ged not to interview or interrogate him:

Being a high performance aircraft buff, I am seeking to prove the existence of a
Mach 6 aircraft Mr. Fletcher 1~uty has led me to believe is being test flown in
Nevada (see enclosttr~ E-E3). That is why I made the requesi that I did (see enclo-
sure B #I) which representatives of the ComDany for which I work believe would be of
great v~lue (i. e. the proof).

¯ I am also convinced that the satellite system detailed in (see enclosure F) has de-
tecied the aerial object indicated in this article (see enclosure G). That is why

I made the request that I did (see enclosure H-HI) which w~s responded to with Isee
enclosure J-JlI. Seeing that this DOES exist by declaration of 01~ literature [see
enclosure K-K2), and noting that YO--~a~ents have stated (to me~-~at this document
(see enclosure D) HAS been sanitiz--e-~-for release, I made the request thai I did (see
enclosure B #2), i.-~. with the acknowledgement that an extrate~-restrial intelligence
does exist (the "Aliens", see enclosure D), the statement- "mere existence" (see en-
closure J) may now be amended and by permission of my Company’s Security Office (see
enclosure B), I am free to pursue the fact that this satellite system (see enclosure
K-K2) HAS dtected an aerial device Of apparent extraterrestrial origin.



] have informed you of these (mY) activi%ie.s, ~ecaus4 i have NO inteniion of violatil%,

my Security Clear~nce and/or our National Security. By the fact that you HAVE NOT
interrogated the individual who has led me to pursue/nersis% in demons%rating that

the: "Aliens" exist, I MUSZ’ believe that i~ what I am SUP!~DSED to do. Seeing that
yo,~ HAVE .~ompleted your inves~.i~ation (see enclosure A), I respe.cfully reques%-

I. The release of my records as rer your sta~.emen% (see enclosure CI).

2. A statement of auihenticity or repudiation of this documenl (see enclosure D) as
WAS promised/STATED by YOUH agents Joe Moussiaux and Mat Bartenelli to Mr. Re~ehr
and myself on the 18th of Sepiember 1986 in the Security Office al. Aerojet Electro-
sysiems Corporation, in Azusa, CA.

Thank you, for your time, Sir.

Sincerly .

Lee M. Graham

526 W. Manle
Monrovia, CA
91016
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Washington D.C.

P O Box 277

NATIONAL BOARD OF DIRECTORS

Eugen,e Clark. Ph D.

Zoology. Univ. of Md.

Barry H Downing. Ph.D
Thenlogv and Science

Endwell. N Y

Charles N. G~bb$.Smllh

Un,v of III -Chtcago

PSyChO Ogy. NASA. Ames

R,cherd C Henry. Ph D

A$|I CufllO/for Spa!:ecrllf!

Peter Rink. M D.

Her~e~l F Rolh

Umted A~r Lines. Denver

"EXECUTIVE COMMITTEE

B~uce S Maccabee. Ph D

Ete¢. Eng~nee~ Wesh. D.C.

John B Clrlaon. Ph.D

Mount Rainier. Maryland 20712

April 4, 1983

Dear Peter:

To supplement Bruce Maccabee’s letter of March 31,
which he showed us at an Exec Committee meeting this
past Saturday, there are a few things you should know.

(i) The AFOSI document is not authentic in thesense
of not being an original; Moore has retyped it and done
a cut and paste job, as he acknowledged in answer to my
direct questioning when he attended our meeting three
weeks ago. Larry Bryant spotted that it was not an
appropriate typeface for AFOSI.

(2) U.S. Coast and GeodetiC Survey was long ago
absorbed into the.National Oceanic and Atmospheric
Administration (NOAA)--popularly known as "Noah"--
something like l0 years ago. I personally checked this
in the Government Manual. Most importantly, the change-
over occurred many years before this AFOSI document was
generated, which may or may not be significant. It is
possible that the AFOSI person responding to someone’s
request for informationwas not aware of this and was
referring to outmoded file material.

(3) And this is strictly between you and me, when
Moore saw the document and request you had referred to
us, he badmouthed you, the whole idea of FOIA requests,
andevery other UFO researcher except--of course--him
and Start Friedman..He stated that you had violated an
agreement with him and compromised a source knowledgable
about "Project. Aquarius"..that he had lined up.

More’and more (and Moore)Iam seeing parallels between
Moore and, yourfm.iend and mine, Todd Zechel, i.e.,
someone who wants all the action to himself and resents
9nyone else intruding on his territory. Bruce, apparently,
is very taken by Moore, but others of us have our
suspicions. I think Bruce lacks some perspective on all
this, and I am trusting you to keep peace in the family
by not confronting him about it.

If you have any questions about this, my work number
is (jO1) 654-1550, 7:30-4:15 ev~E work day except Thursday
when I work at home; home number’(301) 779-8683.

Sincerely,

Richard Hall,
Secretary-Treasurer



EXHIBIT 8

ROBErt CUTLER
S~eci~l As sist~nt

the Presld e~t
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Enclosure 0

~,,e : July 22, 1987

R,:ply u,
A,n,,r : Military Reference Branch

Reference Report on MJ-12

The Record

The National Archives has received many requests for documen-

tation and information about "Project MJ-12". Many of the in-

quiries concern a memorandum from Robert Cutler to General

Nathan Twining, dated July 14, 1954. This particular document

poses problems for the following reasons:

i..-The document was located in Record Group 341, entry

267. The series is filed by a Top Secret register number~

This document does not bear such a number.

2. The document is filed in the folder T4-1846. There"

are no other documents in the folder regarding "NSC/MJ-12"

3. The Military Reference Branch (Edward Reese) has con-

ducted a search in the records of the Secretary of Defense, the

Joint Chiefs of Staff, Headquarters US Air Force, and in other

related files. No further information has been found on this

subjec£.

4. Inquiries to the US Air Force, the Joint Chiefs of

Staff, and the National Security Council failed to produce ~ur-

~her information.

5. The Acting Director of the Freedom of Information

Office of the National Security Council informed us that "Top

Secret Restricted Information" is a marking which did not come

into use at the National Security Council until the Nixon

Administration. The Eisenhower Presidential Library also

confirms that this particular marking was not used during the

Eisenhower Administration.

6. The document in question does not bear an official

governm~.nt letterhead or watermark. The NARA conservation



2

specialist (Mary Ritzenthaler) examined th~ paper and deter-

mined it.was a ribboncopy prepared on "dictation onionskin"

The Eisenhower Library has examined its collection of the Cutler

papers. All documents created by Mr. Cutler while he served on

the NSC staff have an eagle watermark in the .onionskin carbon

paper. Most documents sent out by the NSC were prepared on White

House letterhead paper. For.the brief period when Mr. Cutler

left the NSC, his carbon copies were.prepared on "prestige onion-

skin".

7. The Judicial, Fiscal, and Social Branch searched the

Official Meeting Minute Files of the National Security Council

and found no record of a NSC meeting on July 16, 1954. A search

of all NSC Meeting Minutes for July 1954 found no mention of

MJ-12 nor Majestic.

8~ The Judicial, Fiscal, and Social Branch (Mary Ronan)

searched the indicies of the NSC records and found no listing

for: MJ-12, Majestic, unidentified flying objects, UFO, flying

saucers, Jr =!y~ng discs.

9. The Judicial, Fiscal, and Social Branch (Mary Ronan)

found a memo in a folder titled "Special Meeting July 16, 1954"

which indicated that NSC members would be called to a civil

defense exercise on July 16, 1954.

i0. The Eisenhower Library states, in a letter to NNMR,

dated July 16, 1987:

"President Eisenhower’s Appointment Books contain no entry

..~ for a special meeting on July 16, 1954 which might have included

a briefing on MJ-12. Even when the President had.’off the record’

meetings, the Appointment Books contain entries indicating

the time of the meeting and the participants~..

The Declassification Office of the National Security Council

has informed us that it has no record of any declassification

action having been taken on.this memorandum or anM other documents

on this alleged project...

Robert Cutler, at the direction of President Eisenhower, was

visiting overseas military installations on the day he supposedly



issued this memorandum --- July 14, 1954. The Administration

Series in Eisenh0wer’s Papers as President contains’ Curler’s

memorandum and reDort to the President uDon his return from the

tri~. The memorandum is dated Ju17 20, 1954 and refers to

Cutler’s~visits to installations in Europe and North Africa

between July 3 and 15. Also, within the NSC Staff Papers is a

memorandum dated July 3, 1954, from Cutler to his two subordi-

nates, James S. Lay and J. Patrick Coyne, explaining how they

should handle NSC administrative matters during his absence;

one would assume that if the memorandum to Twininq were genuine,

Lay or Coyne would have signed it."

(::3.

JO ANN WILLIAHSON
Chief, Military Reference Branch
Military Archives Division





Dedicated to those who.--despite all common sense, sound judgement,
accepted research standards, proven journalistic methods, moral ethics and
even the simplest logic -- have stood their ground and kept the ~OLLY in
Ufology.



SQUIRE:
KNAVE:
SQUIRE:
KNAVE:

SQUIRE:
KNAVE:

SQUIRE:
KNAVE:

KNAVE:

SQUIRE:

Well my young knave what hath your research wrought?
Sire...
Squire! Young sprout I have no ambition to be King.
So.rry squire, but the news I have heard is so exciting that I
sometimes forget myself.
Go on now share that which boggles thy young mind. ~.
Sire..uh..squire, "tis the revelations of Sir Robert of Hastings.
He has proof of the identities of the mysterious FALCDN and

CONDOR. The proof is overwhelming. Squire he has talked to many
and has ¯much documentation to support his conclusions.
This is¯ indeed the greatest of news. There has been so very much
jibberish and unsubstantiated claims and accusations regarding
FALCON and CONDOR-that it will be refreshing-to hea~ of sound
reporting.
Squire you will be impressed. First, Richard C. Dory, a former
OSI special agent at Kirtland Air Force Base, is FALCON.
Others have said this, ’tis the proo’f I await.
Wait no longer Sire..er..Squire. Sir Robert knows £his because he
was told by Lady Linda of Moulton & Howe. She states that when
she met Dory in 1983 that he identified himself as code-name
FALCON and that he wa{ given this name by Sir William of Moore.
One moment knave, a knave you’ll always be if you don’t check
facts and bring forth solid information. Lady Linda of Moulton &
Howe made no such .claims when she first put her story in writing
at the end of 1987 " Why would so important a piece of information
be missing at that time wh¯en she was setting the record straight.
I have followed¯ closely statements made public by Lady Linda. She
first made a name for herself by studying bovine butchery. She
even made a claim to CAUS that .she recognized FALCO~ on the air,
in the UFO, COVER-UP-LIVE show. She claims that mannerisms and
speech were the same that she remembered.
Is this not further proof?
Did Sir Robert check with Sir William of Moore or his partner ~Sir
Jaime of Hollywood?
No squire he did not. But ¯maybe he thought they wouldn’t talk to
him.                                                          ’
You don’t build conclusions on maybes. It is already beginning to
look like Sir Robert is really knave Bob "the Hasty". Doesn’.t it
strike you as an amazing quality that Lady Linda could meet with a
person once and then five years later recognize that person
disguised on television? ’ What makes her powers even more
miraculous is that when I discussed the process used by-Sir Jaime
of Hollywood, he defies anyone to make an identification off the
screen. In fact there is no mannerism, it is a head and shoulder
shot of a person wearing a headset with no light on .the person.
The voice was run through two devices, the output of which has no
human voice print. Indeed one must drastically alter their
speech pattern simply to be understood. Additionally the video
over the face was digitized to further thwart any attempt to
identify. I personally checked with sound and video experts and
determined this to be true. It .is facts that I .require not
hearsay and inuendo.



KNAVE:

KNAVE:
SQUIRE:
KNAVE:

SQUIRE:

KNAVE:
SQUIRE:

KNAVE:
SQUIRE:

KNAVE:
SQUIRE:

KNAVE:
SQUIRE:

KNAVE:

SQUIRE:

SQUIRE:
KNAVE:
SQUIRE:

But squire, did not Sir Peter of "Flag’em Tag’em & Bag’em" once
meet this man Do.ty. and say he also recognized him disguised at
FALCON?           "
Again we have amazing powers of recognition, or is it
imagination? You are correct that he said this, but he too had
seen the man but once five years before he claimed FALCON was
Dory. What is more-fascinating about Sir Peter is that he told
CAUS that when he was shown a picture recently and asked to pick
out this man Dory, he couldn’t. When the man was pointed out to

¯ him he .still did not recognize him. So I ask you, how can this
be? How can he not recognize a photograph of someone he met yet
make the claim that a silhouette with an electronic voice is
sufficient for identification?
Could it be "magic mushrooms" squire?
Speak to me of facts.                    ;            ¯
Squire, Lady Linda has a notarized affidavit swearing to the
events of her me~ting with Dory.
This Could be good. Does she claim in there that Dory called
himself FALCON?.                    ~
No squire. This was signed before .she made that claim.
Well never mind, if she got .Dory to appear with her before a royal
notary we are closer to the truth.
Uh..well..a..Do.ty did’not participate in this affidavit. -
You mean it’s jUSt Lady Linda saying what she wants and swearing- ~
it’s the truth? And still Dory maintains that she’s wrong and
that he’s tell_ing the truth?

Yes, squire, but only she has an affidavit.
But foolish knave can’t you see that this doen’t get us any closer
to the truth. Since no one was there with Lady Linda, she took
nothing with her, she took no notes, no pictures, no recordings.
There is nothing that you can do with this story. Her story is a
curiousity of no material value in getting to the truth. It is~

more likely a ploy to present herself as being more significant
than she is.
But what of the affidavit?
Anyone can go and get such a paper signed .any time for a fee. No
court, has required it from her, no one seems to care but "Hasty
Bob". The paper has the same value that the Kings’ face does .when
printed on a roll of royal "bun pod".
But, squire, "Hasty Bob" has made such allegations and he says he
has proof.             ~
Knave, knave, knave, you must understand, claims against the facts
are as a fart against the .sea breeze. It may cause a stink, but
it will all blow over.
But, "Hasty Bob", claims that two producers of the "Cover Up" show
know the identity and that one has told him that FALCON and CONDOR
are Doty and Robert Collins.
Does he say specifically that one of them told him?
Well, no.
I thought not. First, I know a little of this show. It is a lie,
pure and simple to make the claim that two producers know the
identity of FALCON and CONDOR. There would not be any need of
this. It is an assumption that a producer would even have to
know. I have spoken to all the pertinent individuals involved and
the evidence is clear and convincing that "Hasty Pudding" knows



SQUIRE: not of that which he speaks. The production did proper due
diligence in determining that FALCON~ and CONDOR were legitmate. It
would also be an indictment against the professional ethics of any
producer who would betray a confidence. But "Hasty Pudding" does
not seem to be concerned with Professional Ethics. By the way,
just who is knave Bob "The Hasty"? As I look through this paper of

........ :his it is clear that he doesn’t do any research of his own. ~ He-~
takes material from others and draws conclusions, where even if the
material was accurate,, and most, if not all of what is here is
indeed inaccurate or simply not pertinent, one could not draw his
conclusions. That is a typical ploy of Sir Philip "the UFO
Groupie".

KNAVE: Is this the same Sir Philip that it is rumored had a rectal
transplant a few years ago and it rejected him? I have heard he is
such a royal butt-head that is bowels don’t know which.way to move.

SQUIRE: I will not comment on such. But of the "Hasty" one, as I look
through this he is using as sources third-hand, forth-hand comments
and worse.. It. is the kind of thinkir%g that permeates the work of
Sir Larry "the Drip"" It seems that one only need hear speculation
from two sources-and it becomes fact. Sir Jerome "Late of Fate"
does not work this way. But many do. There is Sir John of "Jet
Lag" the leafing one. :Sir Cooper "the Pooper Scooper", Sir Barry
"the Unripe" andof course Lady Linda "the Paranoia Wench". We can
safely add to this group "Hasty Bob", it would seem that the one
thing all these people ~have in common is that their pointy little
heads are proctologically perfect.

I think I’m beginning to get the point..uh..I mean understand. But
what of the study of three papers? He concludes that after
analysis of the .three photocopies that they were probably composed
and/or typed by the same person.using the same typewriter. And
"Hasty Bob" doesn’t just stop there he thinks further examination
is necessary.
When you begin to understand critical evalt, ation, you realize the
need for expert opinion. This study shows very clearly that "Hasty
Bob" knows nothing in this area. Anyone with even summary
knowledge of questioned document examination realizes you can not
make anything more than a cursary~ judgement as to the possible make
of the typewriter using a photocopy. " Even that w~uld be tentative
because of typeface interchangeability. No examiner would take a
photocopy into court. Why9 because they alter the fine detail
necessary .to make a critical judgement. This particular report is
embarrassi.ng because not only does-it try to reach the conclusion
that the documents were typed on the same machine, but by the same
person. There isn’t a big enough.sample to even consider
attempting that conclusion. "Hasty Bob is a rare find. He builds
a house of cards on a bed of sand in a wind storm. How can any one
expect to be taken seriously when they refuse to even try to make
contact with principals of a story?. Does "Hasty Bob" fear that
real facts would confuse his conclusions? Sir Lee "the Graham
Cracker", is most upset with "Hasty Bobs" characterization of their
conversations." But the biggest question that arises is why didn’t
"Hasty Bob" even make an attempt to talk to any parties first-
hand? He sits there saying that Sir Bruce "the Macadamia Nut" .has
not yet denied "Hasty Bobs" fourth-hand story. Why should he, any



fool can see that it is ultimately meaningless. Knave you must
from this a lesson learn. There is nothing wrong with having
nothing to say -- as long~as you don!t say it.

Look for. these (probable) new releases from The Pointy Head
Society:

BOOKS

"Howe Now Brown Cow"; by Lady Linda

"How We Identified Every UFO There Ever Was, How We Got Every
Document There Ever Was And How We Became More Fa/ous Than Anyone
Else"’ by Sir Larry "the Drip" and Sir Barry "the Unripe", this
book soon to be a major production from LBS (The Larry and Barry
Show). Represented by Sir Peter of Flag’em, Tag’em & Bag’em.

A TRUE~LIFE ADVEN~RE

"How An Alien Bit-of~ My Testicles And I Lived To Tell About It

(Albeit In Falsetto)"., by Sir John of "Jet Lag", "the Leafing
One" :

PUNK M3CK REVI~4

"A Critical Look At The Circle Jerks", by "Hasty Pudding" aka,
knave Bob "the Hasty".

The above materials are sanctioned, stamped, certified and checked
for profound profundities, lack of morale value, character
assassination and general crassness by none other~ than Sir Walter
"the Androgynous One".



Robert Hastings
6200 Eubank Blvd NE
Apt 833
Albuquerque, NM 87111

Dear Mr. Hastings;

March 20. 1989

I would like to take this opportunity, to comment on your
March i, 1989 document entitled, "The MJ-/2 Affair: Facts, Ques-
tions, Comments".    I don’t intend to comment on the entire docu-
ment or every statement made therein.    I only wish to ccmment on
the informa,tion and statements allegedly made by me or about me.

First of all the facts:    I am retired from Government service.
I was assigned to the former District 17, Air Force Office of
Special Investigation (AFOSI) , Kirtland AFB, NM and the Detachment
1406, Air Force Office of Special Investigation, Kirtland AFB, NM.
District 17 was deactivated in 1984.    I investigated the Coyote
Canyon incident in 19S0 and the Paul Bennowitz affair.    I did meet
with Linda Howe in 1983. That meeting was at her request. She
was never shown any classified documents during that meeting.    The
information she has provided in past letters is simply not accu-
rate. The meeting.with Linda Howe was monitored by two of my sup-
ervisors. There statements in past U.S. Government Investigations
on the subject exonerated me of any wrong doings.    I am not the
person code named "Falcon"     I have underwent two extensive Gcv-
ernment investigations regarding this claim.. I have been exoner-
ated by the Government on both occasions.

¯ GovKy~e6t kno~s th4"_~rG~"~identit~2!of.,Falcon.~and}that

Regarding the Craig Weitzel document. I did not forge the letter
to the Aerial Phenomena Research Organization. ,That again, was
solved bY a Government Investigation. T’he real perpetrator was
found and punished in 19S4. Reference the statement regarding the
typewriter.    I never typed any AFOSI Complaint forms in my career
with AFOSI. A secretary typed the forms on a word processor.    I
did not have a typewriter in my office. This fact has been well
documented. The research by Brad Sparks. regarding this typeface
irregularities and stylistics traits was not accurate. An expert
never uses the word identical. Instead’the word similar is used.
Especially in court testimony. Microscopic analysis will show
that nothing is identical,    it is almost impossible to compare an
original with photocopies of a document. The photocopying distorts
the type face and comparison analysis is never accurate. Govern-
ment investigation has shown the AFOSI Complaint Form was typed on
an Olivette Word Processor 400. The Weitzel letter was typed on
an IBM Se!ectric III. AFOSI did not use IBM Ill typewriters dur-



ing the time I was associated with them. However, offices within
the 1550th Aircrew Training and Test Wing did use the IBM type-
writers. The last thing I would like to comment on was the a~le=
gation that I was the author of the Ellsworth,AFB document.    I was
not. Your are a day late and a dollar short.    If you would have
done your research, y’ou would know that the Government has tho-
roughly investigated that incident an0 has a signed sworn state-
me.hi from an airman who Was assigned to Ellsworth.AFB in 1976-77.
That airman confessed to being the author of the document and was
later punished by the USAF.

I have never been an illegal source of information to any per-
son.    I .have never illegally, disclosed classified information to
anyone. Past Government investigations exonerated me of those
allegations. Regarding the enclosure L of your March i~ 1989
document. That document is a hoax.    I told this to ~eter Gersten
in 1983 and to Wiliiam Moore in 1984. The FBI knows the true
author of that hoax document. He is a researcher from the East.
As far as the Majectic 12 Briefing Document that was surfaced by
William Moore~ I can only say I have no knowledge of whether it is
authentic or not.    I was never in a position’to judge it’s authen-
ticity.

During my career with AFOSI I did investigate a number of
strange sightings of UFOs, however, I never found any facts t~at
~ould indicate the UFOs were extraterrestrials. Even with the
information that I had access to during my Government career., I am
not iota’fly convinced UFOs are real.

In the fall of this year, a new book will be availableregard-
ing my entire involvement in the UFO affair from 1977 until pre-
sent. The book was researched and written by a very well named
author. Because of his credibility and extensive research (he
made the right FOI.A requests and obtained a number of never before
released .documents) any questions regarding my involvement and my
credibility will be thoroughly answered.

Since you did not consult me prior to publishing your March
1989 document, I request that you re-circulate the document with
this letter attached.

I no longer reside in New Mexico but do have a mailing address
in New Mexico.    If you care to reply to this letter you may write
in care of my New Mexico address.    Please allow at least on month
for my reply because of the re-mailing £ime to my current address.

Richard C.. Dory
P.O. Box 973
Grants, NM 87020



TO:

RE:

4/2289

ME 0RANDUM
ROBEF~T HASTINGS

Richard C. Doty

Your letter of March 20, 1989

In your recent letter to me, you deny many things: You claim that

you are not "Falcon", you claim that you did not forge the Weitzel

letter or the Ellsworth AFB document, you claim that you never

showed Linda Howe a purportedly secret government document on UFOs,

you claim that you do not currently reside in New Mexico.

Well, Mr. Dory, considering that you d__o presently reside in New

Mexico and are in fact employed by the New Mexico State Police in

Grants, why should I believe your other denials?

May I once again point out that Linda Howe has sworn out an affidavit,

under penalty of perjury, pertaining tO the events of her meeting.

with you in 1983. Are you, Officer Doty, ~illing to swear out an

affidavit, under penalty of perjury, to support your claim that

Ho~e’s statements were "not accurate"? If so, please send me a

copy of it as soon as possible.

May I also point out that, to date, Dr. Bruce Maccabee has not

contacted me to deny my statement that Bill Moore had informed him

that you had confessed to forging the Ellsxorth AFB document. If

necessary, I can produce sworn testimony in a court of law to

confirm that Dr. Maccabee has indeed made such a statement, and to

more than one person.

In your March 3, 1989 letter to Patrick Huyghe, you claim that

your current employment requires that you have a top secret security

clearance. Can you please explain why a New Mexico State Policeman,

whose chief duty is traffic control, requires a top secret clearance?

You also wrote Huyghe that you did "something wrong" while assigned

to the AFOSI District 70 Headquarters, Wiesbaden, West Germany, in



1986. You claim that you were asked to leave AFOSI because your

superiors viewed some of~your counter-espionage activities as

"unauthorized"    Can you produce documented evidence to support

this version of events? Can you also tell me what one’s duties

might have been if one were a "SP ASST TO CH.ADM AND LOG DIV" at

Lindsey Air Station, West. Germany, in 19867

2)

Researcher Richard Hall has called for a Congressional hearing

that would take sworn testimony from those associated with the

MJ-12 affair. Your participation in such a hearing would, of

course, be essential. If you are innocent of any involvement in

the MJ-12 matter,, as you claim you were found to be by two, un-

specified military investigations., then I would think that you

would welcome the opportunity to publicly attest to your non-

involvement before such a Congressional committee-- if only to

silence your accusers.

And now, Officer Dory, I must tell you this: Upon learning that

you are currently a New Mexico State Policeman, I expressed concern

to a number of persons, including my attorney, to the effect that

I was somewhat unsettled by this fact. Now I have learned that

in the past you have, by your own account, engaged in "unauthorized"

actions while a member of AFOSI which resulted in your having to

leave that organization. This.revelation only re-enforces my concern.

Consequently, I feel compelled to tell you, Officer Doty, that

should you ever engage in.an "unauthorized" opgration against me,

I will respond by having my attorney bring to bear the full weight

of the law against you, and whomever else might be involved.

I will conclude by saying that I am not the only one who has

discovered your current whereabouts and~present occupation. I

suspec~ that you will soon be receiving inquiries similar to mine

from other ufologists and journalists.

I trust that Bill Moore’s recent "research" trip to Grants was, if

not successful, at least stimulating. (or did the two of you

meet in Albuquerque?)



Sincerely,

3)

Robert Hastings

CC:

David L. Mandell, Esq.
Bill Moore
Interested parties





~ ~om the desk of
RICHARD HALL

~;~t? ~p ~ he~ ~ ~t+~~/

.................................



Richard B. Hall
4418 - 39th Street

Brentwood, Md. 20722

~rch 20, 1989

I~r. Robert Hastings
6200 Eubank Bird ~E~ 833
Albuquerque, ~M 87111

Dear ~. Hastings:

In resppnse to your document "The MJ-12 Affairs Facts, Questions, Comments,"
whose enclosure M is a six-year-old letter from me to Peter Gersten, I wish to
set the record straight on a few points. (One. of my colleagues who is on your
distribution list noted that the Inclasion of my obvlou~ly personal and private
letter proved that "there is no honor among OF0 t~leves.")

I am totally convlmced that Falcon/Doty Knd some other people who have been
feeding information to Moore, I~cc~bee, and others are intelligence agency dis-
information agents, and therefore I must conclude that Moore has been t~ken in
by them. Part of their game is to give out enough verifiable information to be
tantalizing, but ultimately making up excuses about "hot stuff"’ still to come
and ultimately playing the classic game of misleading and manipulating the person(s)
they are pretending to favor and encourage. I think Bill knows he h~s been Jerked
around, but has hung in hoping to w~ing out the maximum amount of information in
case the sources are legitimate. Whether or not he realizes that is exactly the
position the ~nlpulators want to have him in I’m not st~re. The bottom line is
that the Government agents confuse the issues and mislead the public--away from
where they need to go to learn the truth.

Unfortunately, I think Bill has engaged in some minor "manipulations" of his
own which may be coming back to haunt him (e.g., censoring the uncensored [.~J-12
document without saying so! retyping the AFOSI document without saying so~)and
you do raise some serious questions which .he needs to answer--especially his
relationship with Graham, obviously a known channel of allegedly secret govern-
ment information into the ~FO community. All of that needs to be clarified. Also,
we obviously need to continue doing objective research designed to verify or
disprove ~,~/-12, and the Fund for UFO Research continues to support that Goal
strongly. Doty/Colllns/Lear/Cooper/etc. may or may not be. all in cahoots or all
working from the same motivation (for all practical effects they might as well be! ),
but one hypothesis we should not overlook is that they (some or all) are trying
to lead us away from ~.~J-12 through various techniques (even wilder, stranger "in-
side" reports held out as bait! fl~shlng another--probably fake--~J-12-1ike doc-
ument to Linda Howe! trying to entrap and mislead Moore for purposes of discredit-
ing him, etc. )

Anyway, my main point is that I was not in my Apr. 4, 1983 letter saying or
suggesting that Moore was ~ (falsely creating) a document. My recollection
is that the original simply was of poor quality for reproduction a~ so he re-typed
it, the "cut and paste job" referring to the various rubber stamps and symbols
from the origi,u%l document. I’m not even sure at this late date what "suspicions"
about Moore I was alluding to, but as a. B.o~d ~ember of the Fund I have always
supported the gr~nts to ~’ioore for his investigations. Most likely I was referring
to some of his tactics and style.

I am not convinced that Moore is "one of them," and suggest we all work together
to }mve Doty subpoenad before a Congressional committee, which at a minimum probably
would reveal his true colors.

~e~ B~ ~
Sincerely,

--~\., .., ; ! ,





~ ~: (213) 463~542

~s for the copy of yo~ letter, to Hastings. I deeply appreciate yo~ ve~ c~did
. . co~ents ~d obse~ations. ..Index, you ha~e come closer to the t~th of the matter

th~ you perhaps realize. Let me say o~y that we’ve ~o~ what we were doing ~l
.. ~ong ~d there are going to be some ve~ surprised ~d embarrassed people once our

sto~ c~ finny be told.

¯ .. Meanwhile there is one error that needs to be corrected.- I did not retype the
Kirtland document; i only stated that the version in ~eral circulation had been
retyped.

I respect your decision-to resign from MU~-DN. ¯ (I am no longer a member either. )
You are one of the fete level heads in UFOlogy. Don’t .allow the bad taste from MU~-DN
driveYOU out of the field, entirely. Hang in there.:

=i~,~ . ’. ~i for Has tings, I’m seriously considering a.lawsuit. Frankly, I’m sick and tired

: , " of"these #~-hnny-come-latelys trying to make themselves look important at someone
else"s expense (namely mine).. For the.record,.I have never met, spoken with or

¯ ’ corresponded with the man; and when. I tried repeatedly to contact him in order to
set the reoord straight after receiving .his outrageous paper, he refused to return

’.-.. my calls or to answer his door when I personally vent and ~a~ocked on it. (I know
¯ .’: he was home-- his lights and TV were on ~,nd I saw him watching me from his balcony.)

~,~ho the hell is this guy?          .

Thank~ for your continued supoort v~_a the Fund.

~;ith kindest regards,



3/!8/89

MEMORANDUM
ROBERT HASTINGS

TO: Bill Moore

RE: My open letter regarding MJ-12

First, I will communicatewith you only by mail. I want to have

a complete record of your-response to my open letter. The fact

that you have implied that you will bring legal action against

me for statements that I have made in the letter only re-enforces

my belief that communications.between you and I should be in

writing.

Second, I consider your numerous phone calls to me to be harassing

and your attempted, unannounced visit to.me to be threatening.

The fact that you called me (and left a recorded message) shortly

after you knocked at my door, indicating that you had .been Sur--

veilling me through an open balcony door, is especially disturbing

to me.

Accordingly, I hereby inform you that if you continue to call me

on the telephone or attempt to confront me in person, I will file

a complaint with the Albuquerque Police Department. I will also

empower my attorney to seek a restraining order against you.

cc: David L. Mandell, Esq.





3118189
MEMORANDUM

ROBERT HASTINGS

The addressees of my recent letter on the MJ-12 Affair

A clarification

In my recent open letter I mistakenly referred to Lee Graham’s

security clearance as type "Q"    Mr. Graham has asked that I

send out a clarification on this point. I regret the error.

Mr. Graham has also expressed the opinion that I "mis-represented

some of the things" that he communicated to me.

I have reviewed the portion of my letter that deals with Mr.

Graham’s statements to me, and I conside~ my account of them to

be fair and accurate.    While I am certain that neither he nor I

could re-construct, word for word, our conversations after this

lapse of time, I nevertheless stand by my portrayal of our talks.

As I have already indicated, I consider Mr. Graham to be an honest

and sincere individual. I accept the fact that his recollections

of our communications may differ from mine on some points.





UFO Expert Points to Coverup
When Subject is Brought Up

By RICK DAVIS ...... ; :, ,
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9 March 1989

REQUEST FOR CLARIFICTION

Mr. ROBERT HASTINGS
6200 Eubank Boulevard NE
Apt. 833
Albuquerque, NM 87111

Dear Mr. Hastings:

Sir, I just received a copy of a document titled-

"THE MJ-12 AFFAIR:

Facts~ Questions, Comments

Robert Hastings

March i, 1989"

Sir, you did NOT communicate with me so that I might check
the accuracy before you sent out the above indicated
publication. In so stating, I believe that you have
mis-represented some of the things ~that I have communicated
to you.

I will NOT, however, get involved in some sort of mailing
list contest about who is telling the truth.

I do DEMAND that you correct one inconsistency-

You are alleged to have stated on page 7 of the above
indicated document that-

"The agents were apparently.sent to find out why.~Graham, who
holds a ’Q’ clearance, was in possession of allegedlY secret
government documents that had not been properly
declassified."



Sir, I do not now have, nor to my knowledge have I ever had

or pretended to have a "Q" clearance.

I trust that.you WILL communicate this fact to those to whom
you are alleged to have mailed the above indicated document
and will indicate by return mail that you have done so.

If you do not, I have no recourse but t~ bring legal action
against you for mis--representing the facts.

In the future, I would appreciate being contacted before you
decide to print things alleged to have been stated by me for
their accuracy.

Thank you for your time Sir.

Lee M. Graham
526 W.Maple
Monrovia, CA
91016

P.S. A copy of this letter is being sent to the following for
reference-

Senator Alan Cranston
Senator Sam Nunn
Senator Claiborne Pell
Rep. Carlos Moorhead
Mr. Richard L. Huff, Co-Director, Office of Information and
Privacy, U.S. Department of Justice.



TO: Lee Graham

RE:

3/18/.89

MEMORANDUM
ROBERT HASTINGS

Your letter of March 9, 1989

I have just received your letter. My reference to your holding a

"Q" clearance was an honestmistake. When we met, we discussed,

among other things, a mutual friend who works at Sandia Labs in

Albuquerque. As you know, he holds a "Q" clearance. At that point

in the conversation, you mentioned your security clearance, and the

fact that your neighbors had been questioned by apparent government

security agents about your interest in UF0s. I mistakenly thought

that you referred to your clearance as a "Q" level. My apologies.

I never have implied that you ever "pretended" .to.have a clearance

that you did not in fact have. My error was one of misunderstanding

your statements.

I will, of course, send a clarification to the addressees of my letter,

as you have requested.

As for your statement that I have mis-represented some of the other

things that you communicated to me, I request that you~be specific.

I have just re-read the portion of my open letter that refers to your

statements to me and I believe my account of them to reasonably

accurate. Indeed, most of my statements you have confirmed yourself

in your letters to the DIS.

Again, my sincere apologies for the misunderstanding about your

security clearance. On this point, you have every right to be

concerned.



20. March 1989

REQUEST FOR CLARIFICATION

Mr. ROBERT HASTINGS
6200 Eubank Boulevard NE
Apt. 833
Albuquerque, NM 87111

Dear Mr. Hastings:

Sir, I just received your letter dated- "3/18/89" wherein you
state-

"My reference to your holding a ’Q’ clearance was an honest
mistake."

And -

"I will, of course, send a clarification to the addressees of
my letter, as you have requested."

Thank you Sir for making the correction!

In reference to my letter .of March 9, 1989 to you, you have
stated-

"As for your statement that I have mis-represented some of
the other things that you communicated to me, I request that
you be specific."

Sir, here are the specifics-

i. On page 7 of your paper titled--

"THE MJ-12 AFFAIR:

Facts, Questions, Comments"

you state-

"Graham had previously said, on several occasions, that he
had gotten the documents from an individual who worked for
the U.S. Government, presumably in an intelligence capacity."



I believe that I tried to communicate to you the idea that I

B~LIEVED that the individual from whom I. received the
indicated documents worked WITH the U.S. Government because
it was stated to me by the AFOSI agents ALEX NAVAL and JAMES
KIRK who interviewed me on the 19th of March 1986 (with
regard to the "SNOWBIRD" document) and i.s recorded in my
letter of "8 May 1986" to the "Defense Investigative
Service"-

"On the.19th of March 1986 I Was interviewed by two agents
(.Alex Naval and James Kirk) representing the Defense
Investigative Service (see enclosure H). In the course of
this interview, Mr. Kirk stated that this document (see
enclosure B2) had been sanitized for release and that I was
free to share same with anyoneor make FOIA requests as to
its authenticity (see enclosureI) and the agency of its
origin. I asked if there were agencies within our Government
who approach individuals (researchers) like myself for the
express purpose of ’leaking’ such documentation and was
told...’Yes, the Office of Air Force Investigations is one of
them!’"

2. Again on page 7 you state-

"According to Graham, Moore indicated that he was ~orking for
the U.S. Government for the purpose of releasing sensitive
UFO-related documents to the public."

I had tried to communicate to you that I BELIEVED that Moore
was working WITH some element of our Government that wants
the public to know the truth about the documents that I was
provided.

3. You also state on page 7-

"He" (Graham is implied) "responded that Bill Moore’s ID
badge was identical to the badges shown him by the two DIS
agents. When I skeptically retorted, ’you mean to tell me
that Moore’s badge looked like the DIS badges?’, he replied,
’No it was identical to them.’"

It was NOT an ID Badge as I am familiar with ID badges like
the one I wear. It was like an ID card similar to the ID
card I was shown by the people who claimed that they were
from DIS. Your word is- "identical"; my word is SIMILAR!



4..You state on page 7 and 8-

"Graham went on to state that Moore claimed that he (Moore)
had been ’flagged’ in U.S. intelligence agencies’ computer
files so that other operatives would not stumble over and
inadvertently expose his operations. Lee went on to say that
he had once been i.ntroduced to Moore’s ’superior’ whom Moore
would only identify as ’Richard’."

The "Richard" of whom you are speaking is now known to me as
Mr. RICHARD STINGEL. With regard to the above indicated
incident; i. e., "Lee went on to say that..."- Since it was
Richard himself who with-held his last name from my wife and
I at this dinner engagement, might I suggest that you contact
Mr. RICHARD STINGEL and ask him why he did what he did. His
telephone number is 213-463-0542.

These are my corrections. I believe that they point out the
~fact that you should have communicated with me before you
decided to publish your paper.

I most certainly believe that you should have consulted with
Mr. WILLIAM MOORE before you decided to put anything into
print about my beliefs regarding Mr. MOORE.

I hope that you will make the proper corrections and inform
those on your mailing list.

Thank you for your time Sir.

Lee M. Graham
526 W.Maple
Monrovia, CA
91016



’ STANTON T. FRIEDMAN
NUCLEAR PHYSICIST - LECTURER
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(506) 457-0232

March 24,1989¯

Mr. Robert Hastings
6200Eubank Blvd;~NE
Apartment 833,
Albuquerque, NM
87111

Subject: "The MJ-12 Affair: Facts, Questions, Comments,,

Dear Mr. Hastings:

I must admit that your document is ¯quite a remarkable¯ one.

DesPite its title and despite the date of March I, 1989, you¯seem
.to be totally unfamiliar with the information that’s already in
print dealing with the .three primary bIJ-12 documents, namely the
Eisenhower Briefing Document of November 18, 1952~. Page 8 of that
document which is the Truman-Forrestal memo of Sept. 24, 1947~and
the Cutler-Twining Memo of July 14, 1954. .

I am enclosing copies of three of mypapers dealing with these
and dealing with the objections raised to them. It’s difficult for
me to imagine thepurpose of yourtirade other than to libel Bill
Moore since you seem to be unfamiliar with the facts concerned with
these primary documents and with the rebuttal of the attacks that
have been made on them. I suppose I should be grateful that you

. ¯ have not libelled me other than to suggest there must be something
¯ ./...’."." wrong with mefor hobnobbing with somebody who is as bad aperson
.. ... as you apparently ¯think Bill¯ Moore is;    But why deal ¯with

peripherals instead of the primary documents? Why put out a copy
with all sorts of lines through portions of the document¯when the
copies of the regular document itself have ben available for well
over a year?

Certainly to judge from the document, you not only have not
done your homework first, but you also have done no original
research on your. own at any of the archives or done any historical
research to examine the events described in the primary documents.
There is no mention of the Roswell Incident p_~ and the in-depth¯
investigation that has been done about it, obviously not by you.
There is also no confrontation with the facts that can be
established to be true as reported in the documents that were
unknown to anybody in the UFO field prior to the receipt of these
documents. It seems to me that what you are doing is almost as

;.. Scionco Consultant ¯ Locluror ¯ Aulhor ¯ Broadcaster
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foolish as Phil Klass’s claim that the Cutler-Twining memo couldn’t
be genuine because it was done in pica type whereas the "tradition"
for the White House was elite type; a conclusion derived from.
examination.of ali of nine documents when the NSC files in the
Eisenhower Library total more than 250,000 documents. It is
roughly the. equivalent of saying that Henry Aaron was reputed to
have’hit home runs, but 90% of the time he went to bat he didn’t,
so reports Qf alleged home runs¯ were greatly exaggerated. Klass
wound up with at least having guts enough to offer $100 foreach
genuine document from the NSC area (up to 10) that was done with,
the same size and style type as the Cutler-Twining memo.. He has
paid his $1000.00 check. But what are you offeringbesides attack?
No, sir, I think you have missed the boat entirely.

admitI .trust you. will put. out a retraction of your attacks andyour ignorance about the subject of MJ-12.

Considering that I am.the only Friedman in New Brunswick, and
have my phone number all over the place and I am easily found and
have a.live 24-hour answering servi=e, it seems rather strange you
couldn’t afford a phone call to check on some of your facts but
could afford to print and ship copies of your collection to so many
people. I suppose we all have our own priorities. Looking forward
to your ¯admission of grand standing ignorance.

Cordially, ’
., ¯ .
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JOHN J; I OMEI O; Jl .

|505| 243-4419

¯~ay 3, 1989

:
:300 CENTRAl’ AVENUE, SW

SUITE 1500W. ’ ’ ~’

ALBUQUERQUE, NEW MEXICO 0’7102

Stanton T. Friedman
79 Pembroke Crescent
Fredericton, New Brunswick E3B 2Vl
Canada "

RE: Robert Hastings ¯

Dear Mr. Friedman: " " ............. !

My client, Mr. Robert Hastings, has received reports that yo:u have
made¯slanderous statements about him.. Said statements were made
by you.while promoting your lecture program to college represen- "
tatives. ]

Based upon-a~ailable info[mation, you~have referred to Mr. ’
Hastings in terms which would clearly hold.him up to scorn ~nd
ridicule in the eyes of many respectable people. On at least one
occasion, you characterized Mr¯. Hastings as a¯"fraud’’ relative to
his achievements as a¯ researcher and lecturer on the subject of
"Unidentified Flying Objects%."

This letter shall serveas f~rmal written demandthat you cease

and desist from any .further defamation of Mr. Robert. Hastings,¯ If
we receive any f.ut.~re reports~of additional .defamatory-stat~ements,
we will have no chofce!but~.to:pursue the legal and equitable
remedies available td~my client "

Thank you for yourcooperati0n in this matter.
~i

/Oohn J. Romero,

JJR/Ifc

Robert Hastings
David L. Mandell, E~- %~



STANTON T. FRIEDMAN
NUCLEAR PHYSICIST - LECTURER

79 PEMBROKE CRESCENT    ,
FREDERICTON, NEW BR UNSWICK E3’B 2 Vl

"      CANADA

(506) 45%0232

Mr. John J. Romero Jr.~
Attorney at Law
300 Central Avenue, swsuite 1500W
Albuquerque, NM 87102
USA

Dear .Mr., Romero: ¯

Re:Robert Hastings

May 26 1989

Your.client .has apparently misinformed you or been misinformed himself as to the
few comments I have made about him. Certainly I have. not accused him of fraud.
I have spoken at more than 600 colleges in 50 states and 8 provinces and have my own
record to stand.on without any need whatsoever to mention Mr.. Hastings. His
name came. upin aconversationwith,one college booking person.when that .person mentione,
that they had in the pasthad someone else speak about UFOs who had talked about.
the coverup. I asked who it was. He could.not recall the name.I suggested Mr..Hastings..
He agreed. I did note several differences.I have been a. professional scientist fo r
more than 30 years, Mr~ Hastings is not a scientist. I workedunder security for
15 years~, to the best of my knowledge Mr. Hastings had not. I have spent hundreds
of hours at various Archives’ ( 14 to date) and published a .total of 45 papers about
nly research. To the best of my knowledge Mr. Hastings has indeed done little
original researchon the coverup, Operation Majestic 12, etc. i would have supposed.
he would allude to his research in a lengthy, probably-libelous package he .distributed
widely on March i. I could find no such indication in the package. I did write but
have received no response , unless your letter should be so considered. Obviously ..
it contains no indication of original research either. I understand a colleague
ofmine has also tried to get speci,fic information from Mr, Hastings .. with no luck.

In short then, .Mr. Romero,il~ have n6t"defamed your client, .and haveno intention of
defaming him in the future. I :do of course have the right o.f free speech and fair
con~nent. As you know the best defense against libel is truth. Please inform ~ of
any. original research by Mr. Hastings and I will be gladtocite it, should I. ever
be.asked an opinion. Meanwhile, I would suggest that you ’inform him of the laws of
¯ defamation. Perhaps he thinks that it is OK to dish. it out;. but not to receive response

am. told.in-kind.,.the law is supposed to a~ly to all, or so I

Sincj~ly, i~_ li ’  11. :" " "

PSI would be happy to exchange a list of my UFO publications, professionalmemberships,
response from satisfie~l college campus customers etc, for a similar, collection from
Mr. Hastings.    STF

Science Consultant ¯ Lecturer ¯ Author ¯ Broadcaster



Researcher claims
FBI memo is key
to U FO mystery

ter." The small bodies were
LHTLETON, Colo. -- Gov-dressed in "metallic cloth of a

ernment officials may putvery fine texture." ~ Wa~
down UFOs as science-fiction"bandaged in a manner similar
bunk, Iml a UFO researcherto the blackout suits used by
Sa.ys~ y can’t deny the con-.speed flyers and test pilots."
tents of a top-secret menlo sent The memo doesn’t say where

Hoover inlg~O, curred. But the crash is
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Robert Hastings spoke Tues~lay at MSU about
uniden.tif!ed flying Objects. ’

Ma!mstrom, and then fled .at an estimated ~;~ed of
4,800 mph ",d’ter .two,rr~tary jets were disp~-tched to
intercept them,, he .said. ,.

The ep!sode piqued Hast~g~’ ctwiosity and in 1973
he b:-ganinten’iewing.active and retired Air Force
officers about UFOs. He has been on the UFO lecture
.ch-cuit tkuce. 1981. " "

.U,~2Jg i:,:rorm~-tion cu~ed frem ,nearly 10200
d,xuments which have been released under the
Freedom of In.formation Act, H~_~ti.ngs presemed this
¯ cb.ronology:             . ¯

¯ --=.In 1947, the first "w~ve"
was an Air Force.officer and.yo’,mg ,Hastings knewthe United S~tes. Sightings’were made in every
several of the workers in the control tower..., -.American state except Geo~’gia and West Vir~..~a.. The

Five UFOs. tracked on a r.’-dar screen, si:,~nt 30Pentagon tried to defuse public concern -- v,l’ach was¯ .,.~ ,.rt hXnminutes hovering over a n,.:clear missile s;Jo at still ~Jgh in the v.’zke of Orson Wel]es’ 1938 ’’~ "



report h:~s :,ever b.een oz’~’i~iai~y :e’.ez>~d to ~n~.
b’at its e~s.:ence kz~ t.c-en a,i’-~:vleag.~ b)’n .......:-
,~ Force officers.

--~ 1952, another wave of ~ub~c-.~.~u,gs sweptover km~ff;~. UFOs v,~re even b.;:~]:’.’c~d to.
b;ved~g.overt~ ~,~te Ho~,e, but hbe
~esi~hfings v,2re s~ply a t~roF~r~:ure

]:nL~hs to disprove the e~:ence of b~Os..MJ sightinga
by p~ots, whether ~lita~ or co~rcial, had t0
re~ned to the gove~ent, but pubic ~]os~e by
;.~ots was deemed a ~%]ation of feder~ espionage laws.

--In 1955, the greatest humor of sigh~gs to date
was recordS. U~Os were reported ~ost’eve~ ~ght
and thour.ands of peopl~ in f~ h~dwestem states ~d
they saw UFOs on the eve~g of Aug. 2. ~e largest
p~wer fa~e ~ histo~, wbJch O~ew New York. Cit~
into darD, esson the even~g of Nov. 9, ~so co~cld~

.’with hundreds of UFO sightings ~ the northeastern
U~ted States. ;

--In 19~6 and 1957, UFOs mad~mu~erous ~sits
IC£M ~ilos in’Montana, W~’orning ~nd
l{est~ngs’ e~u.rces told h~m that ~ter ~e M~!metrom
visits, many mits~es were fo~d to have fail~es
their launchL~g and g~Jdance s}’stems. .
- --In 1976, m F-4 Phantom fighter flow by an

Ira~an pilot.over TeXan attempted to f~e
mi~s~e at a UFO. But the jet’s com~n~tJons,
g~id~r, ce and we,.pans systems went d::ad tnd the p~ot
rc:ga~ed coatrol o~y ~:.fter ~e pl~e L,:ol:e off the
enco~tet.

Has~gs’ most p:’o{’a:ative incidents.

-Force reco:ds co:,~Lrm that a UFO was tracked in the
~.rea wh~re the. encaanter took place at approximately
the" same time.
. On D~. 3, .1967, Nebra~.ka pa.’-iceman Herb.~n
S?,.ermer v.’as a}so t-:ken :ab:,:r:l a spacecratt and
qu~stio.-,ed by aliens Who spake, ~ith l~.im verbally and
?~lepat.hically. l.~ke the ltills, Sharmer cottld o..’tly
reaount the exp~,’-ience w,hile under hypnosis.

’ The government has even recovered a few UFOs
which crashed, lea~ng dead aliens aboard, Hasti~.gs
said. -
¯ He producdd a copy of a Mar. 22, 1950, m.~mo to¯FBI clirector {. Edgar Hoover written by Air Force
investigators,...a.ving.that tkree 504oot-diameter flying

. ~ucers had crashed in the l’~ew Mexico desert. Each
¯ cralt conceded-three, 3-foot-tall b.-x:lies
metallic cloth, l~cause the crashes had taken place
near a radar insta[Jation, the investigators speculated
that the alien guidance systems had been thrown awry
by man-made forces.

Another UFO recovery took place in 1953, when an
Air Force pilot ob.:e~’ed an alien .~:pacecraft crash near
Dal Rio, Tetras. P.etL-ed Air Force CoL Robert
Willingham, a lic:utenant at the lime, could not ]and at

¯ the site, but returned shortly afterward to find a classic,
saucer-shaped ship in good condition, partially buried in
the ground. The c~aft was surrounded by military police
and WilIingham was.ordered to leave and not speak to
anyone abaut the L’~cidenL.

Not all .~ightings. are UFOs, Hastings stressed.
Experts on the s:abject estimate that 60 to 90 percent
of all sightings have a natural or man-made explanation,


